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ZPRÁVY MĚSTSKÉHO ÚŘADU
Informace o činnosti orgánů města

od 15. června 2012 do 15. srpna 2012
Rada města: 
Majetky:
• schvaluje uzavření návrhu č. 2 směnné smlouvy na směnu 

pozemků mezi městem Nová Paka a fi rmou LIDL Česká 
republika v.o.s, Nárožní 1359/11, 158 00 Praha 5 dle přílohy;

• ukládá majetkovému odboru zveřejnit záměr darování 
zaplocených částí pozemků ve vlastnictví města v Ruské ulici 
jednotlivým uživatelům a vlastníkům přilehlých nemovitostí: 
parc. č. 4009/2 o výměře 79 m2, 4009/3 o výměře 77 m2, 
2253/2 o výměře 118 m2. Dle návrhu GP se jedná dále o tyto 
pozemky: 3999/5 o výměře 81 m2, 3999/6 o výměře 71 m2, 
3999/7 o výměře 90 m2, 3999/8 o výměře 79 m2, 3999/9 
o výměře 76 m2, 3999/10 o výměře 124 m2, 3999/11 o výměře 
81 m2, 3999/12 o výměře 37 m2, 3999/13 o výměře 94 m2, 
3999/14 o výměře 92 m2, 3999/15 o výměře 87 m2, 3999/16 
o výměře 22 m2, 3999/17 o výměře 54 m2, 3999/18 o výměře 
10 m2, všechny pozemky k. ú. Nová Paka;

• RM ukládá majetkovému odboru zveřejnit záměr prodeje: 
 pozemku PK parc. č. 369 k. ú. Štikov o výměře 13 171 m2,
 pozemku KN parc. č. 578/2 k. ú. Štikov, ost. plocha – ost. 

komunikace o výměře 338 m2 za cenu minimálně 300 Kč/m2.
Školství a kultura:
• souhlasí s konáním kulturní akce na zimním stadionu 

27. 4. 2013 od 20:00 hodin do 28. 4. 2013 do 01:00 hodiny;
• schvaluje vedlejší hospodářské činnosti ZUŠ Nová Paka: Mimoškolní 

vzdělávání pro dospělé – v oblasti uměleckých oborů;
• ukládá J. Hendrychovi zpracovat koncepci optimálních, minimálních 

a maximálních počtů žáků v třídě základní školy, odděleně pro 1. 
a 2. stupeň s ohledem na nynější počty žáků a další vývoj populace, 
rovněž tak v návaznosti na odchody na víceleté gymnázium. 
Zároveň je třeba předložit parametry případných dotací pro třídy 
s malým počtem žáků.

Sociální služby:
• schvaluje návrh projektu: Rozvoj dostupnosti a kvality 

sociálních služeb;
• doporučuje přijetí do pracovního poměru na pozici zdravotní 

sestry paní Evu Stejskalovou;
• souhlasí s převedením 99 860 Kč z provozní dotace na dotaci 

investiční, za účelem nákupu nového sprchového zvedáku 
pro ÚSSM Nová Paka.

Ostatní:
• schvaluje smlouvu o dílo s fi rmou Regio, projektový ateliér, 

s.r.o., Hořická 50, Hradec Králové, IČ: 26002337 na zpracování 
a Změny č. 1 Územního plánu Nová Paka za cenu 106 800 Kč 
včetně DPH;

• souhlasí se změnou rozsahu prací u jednotlivých stavebních 
objektů a schvaluje nově zrevidovaný položkový rozpočet (viz 
příloha). Zároveň RM ukládá majetkovému odboru připravit 
dodatky ke smlouvám na změnu rozsahu a cenu díla;

• schvaluje:
 1. Smlouvu o postoupení práv a povinností stavebníka 

veřejné kanalizace dešťové SO 300 – stoka K4 – Nová 
Paka, Průmyslová zóna Vlkov, mezi Městem a společností 
ENIKA, s. r. o., Nádražní 609, 509 01 Nová Paka, IČ: 15055761.

 2. Smlouvu o postoupení práv a povinností stavebníka 
komunikace F1 SO 100c a chodníku pro pěší F1 SO 101c, Nová 
Paka, Průmyslová zóna Vlkov, mezi Městem a společností 
ENIKA, s. r. o., Nádražní 609, 509 01 Nová Paka, IČ: 15055761.

• schvaluje:
 1. uzavření Smlouvy o připojení odběrného elektrického zařízení 

k distribuční soustavě nízkého napětí č. 12_NN_1004149625  

s ČEZ Distribuce, a. s. Teplická 874/8, 405 02 Děčín,
 2. uzavření Smlouvy o sdružených službách dodávky elektřiny 

č. 12_CEZDI_04149626 s ČEZ Prodej s. r. o., Duhová 1/425, 
140 53 Praha 4.

 Obě v souvislosti s umístění informativního měřiče rychlosti 
v osadě Vrchovina. 

• schvaluje přijetí účelové neinvestiční dotace na výdaje 
Jednotky sboru dobrovolných hasičů obce pro rok 2012 
od Královéhradeckého kraje. Č. smlouvy RR/2012/014-SDH/MV/1-2;

• schvaluje přijetí „DODATKU č. 1 ke smlouvě č. RR/2011/165-SDH/
MV/3 o poskytnutí účelové neinvestiční dotace v požární 
ochraně na výdaje Jednotky sboru dobrovolných hasičů obce 
pro rok 2011“ ze dne 8. prosince 2011, od Královéhradeckého 
kraje. Číslo smlouvy RR/2011/165-SDH/MV/3;

• schvaluje Smlouvu o pronájmu stavby silnice I. třídy uzavřenou 
mezi Městem Nová Paka, Dukelské náměstí 39, 509 24 Nová 
Paka a ŘSD ČR, Na Pankráci 546/56 145 05 Praha 4 – Nusle 
(zastoupené Ing. Pavlem Tichým, ŘSD – Správa Hradec Králové, 
Pouchovská 401, 503 41 Hradec Králové);

• souhlasí s výsledkem výběrového řízení na akci „Putování 
severovýchodními Čechami a Dolním Slezskem bez hranic 
- Úprava části ulice F. F. Procházky, Nová Paka“ a na základě 
doporučení výběrové komise souhlasí s uzavřením smlouvy 
o dílo s vítězným uchazečem fi rmou NADOZ, s. r. o., Kumburský 
Újezd 24, 509 01 Nová Paka, IČ: 49283171;

• schvaluje dodatek č. 1 nájemní smlouvy s fi rmou Petr 
Konopek, Školní 1397, Vrchlabí na pořádání Farmářských trhů 
v prostoru tržnice na Masarykově náměstí;

• ukládá tajemníkovi MÚ provést výběrová řízení na statutární 
zástupce fi rmy Termoreal s.r.o. a Městské knihovny dle 
přiloženého harmonogramu;

• souhlasí s uzavřením smlouvy o poskytnutí aplikace - právní 
informační systém „Codexis“ s fi rmou ATLAS consulting, spol. 
s r.o., Ostrava – Moravská Ostrava;

Zastupitelstvo města na schůzi 23. 7. 2012 projednalo a schválilo: 

Majetek: 
• schvaluje odkup pozemku parc. č. 4041/15 o výměře 144 m2 

a pozemku parc. č. 4047/2 o výměře 184 m2, oba pozemky 
k. ú. Nová Paka z vlastnictví p. Jana Endeho – podíl 1 
a pí Mgr. Magdaleny Petrové – podíl 1, do vlastnictví Města 
Nová Paka za cenu 400 Kč/m2. Veškeré náklady s převodem 
nemovitostí uhradí Město Nová Paka.

Ostatní:
• schvaluje
1) přijetí dotace od Ministerstva životního prostředí na základě 

Rozhodnutí o poskytnutí dotace č. j. 115D112000371/2,
2) uzavření Smlouvy č. 09047401 o poskytnutí podpory 

ze Státního fondu životního prostředí ČR v rámci Operačního 
programu Životního prostředí,

3) uzavření Zástavní smlouvy č. 09047401 – Z na budovu č. p. 39 
včetně pozemku p. č. 2127/1 v k. ú. Nová Paka, 

 vše v rámci investiční akce Rekonstrukce a modernizace ČOV 
Nová Paka.

Úplná znění zápisů a usnesení RM a ZM na www.munovapaka.cz
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Použité injekční stříkačky v tříděném odpadu – to je nebezpečný 
jev, který v poslední době zaznamenali pracovníci sběrného dvora 
našeho města. Bohužel, jedna z pracovnic na dotřiďovací lince 
plastového odpadu tento nezodpovědný způsob třídění „odnes-
la“ nepříjemným poraněním ruky. Vzhledem k nezanedbatelnému 
riziku přenosu infekce musela být lékařsky ošetřena.
Kam tedy s použitými injekčními stříkačkami? Především je ne-
zbytné je zajistit proti poranění (umístit do vhodné uzavíratelné 
nádoby). Vzhledem k tomu, že se jedná o nebezpečný odpad, 
je správný způsob jeho odstranění předání na sběrném dvoře, 
případně jej shromažďovat doma a odevzdat při jarním nebo 
podzimním svozu nebezpečného odpadu.
Po dohodě je dále možné použité injekční stříkačky předat ošet-
řujícímu lékaři, případně do některé z lékáren.
Děkujeme za Vaši ohleduplnost.

Odbor životního prostředí

Použité injekční stříkačky do tříděného odpadu nepatří!

Tři úkoly jsou teď před starostou 
Nové Paky.
Předně je to příprava rozpočtu 
na rok 2013. Dominantním téma-
tem rozpočtu je výstavba bazé-
nu. Když se stavba rozběhne, 
bude 4 roky odčerpávat velkou 
část investičních peněz města. 
Teprve po 4 letech, v roce 2016, 
můžeme přistoupit k rekonstruk-
ci MKS jako další, čtyřleté akci.
O menších investicích (v řádu 
milionů) rozhodne pro rok 2013 
zastupitelstvo hlasováním. Já 
favorizuji ul. Na Vyhlídce, změny 
v centru města a také ul. U Sta-
dionu: od policie po bowling. 

Určitě do hlasování půjde i řada 
dotovaných akcí, a ty mají ob-
vykle přednost. Uvidíme, s čím 
přijdou osady.
Za druhé: dobíhají velké perso-
nální změny ve vedení městských 
organizací. Školy to už mají 
za sebou, vyjma mateřské škol-
ky nad poštou. Technické služby 
jsou stabilizovány pod novým 
šéfem. Muzeum je v řešení cel-
kově, budova i řízení organizace. 
A chystá se konkurz na místo ře-
ditele v knihovně a Termorealu. 
Personální zemětřesení ale bude 
mít do silvestra konce.
Třetí nynější pracovní okruh je 

příprava krajských voleb. Byl 
jsem jednou ze stran (Staros-
tové) osloven. Vyloženě šlo 
o to, že jsem starosta Nové 
Paky. Naše město má prvotřídní 
image. Cítím se být expertem na 
kraje – napsal jsem o nich knihu 
a řadu článků. Teď jsem měl vliv 
na tvorbu volebního programu. 
Jsem rád, že mám šanci znalosti 
uplatnit, zejména pokud jde 
o právní a ekonomickou pro-
blematiku.
A bude městu k užitku, pokud 
se dostanu do těsného kontak-
tu s krajem.

Rudolf Cogan

Konec prázdnin (z pohledu starosty)

Starosta v Hradci Králové?

Od letošních prázdnin fungují ve třech dopravně nejvytíženějších 
osadách informativní měřiče rychlosti s nainstalovanými kame-
rami. Radnice tato zařízení pořídila za přispění dotace od MAS 
Brána do Českého ráje ve výši 168.000 Kč, celkové náklady dosáhly 
přibližně 270.000 Kč. Informativní měřiče se umístily do osad Kum-
burský Újezd, Vrchovina a Štikov, mimo jiné na základě statistik 
Ředitelství silnic a dálnic ČR. V roce 2010 byla v úseku silnice č. 
I/16 Kumburský Újezd naměřena intenzita dopravy 8639 vozů/den 
a ve Vrchovině 7699 vozů/den. V osadě Štikov, kterou prochází 
silnice druhé třídy spojující Novou Paku s Lázněmi Bělohrad a Pec-
kou, činila intenzita dopravy v tomtéž roce 2637 vozů/den.
Lidé procházející těmito frekventovanými úseky bez chodníků jsou 

vystaveni vysokému nebezpečí střetu s projíždějícím vozidlem. 
Častým důvodem je nepozornost řidičů, kteří nezaregistrují, že 
vjíždějí do zastavěného území obce. Věříme, že nově zakoupe-
né měřiče s upozorňujícím textem donutí řidiče sundat nohu 
z plynu. 
Informativní měřiče jsou schopny měřit rychlost od vzdálenosti 
300 m v obou směrech. Z měřičů se stahují statistiky naměře-
ných rychlostí, které jsou k dispozici městskému úřadu. Měřiče 
v Kumburském Újezdě a ve Vrchovině navíc zobrazují venkovní 
teplotu vzduchu.

Mgr. Barbora Němečková

Dopravně nejvytíženější osady se dočkaly informativních měřičů rychlosti

Kumburský ÚjezdKumburský Újezd ŠtikovŠtikov
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STŘÍPKY - INFORMACE - AKTUALITY

Vážený čtenáři, opět přichází 
doba, kdy se řada politiků 
obrací na své voliče a s nimi 
bilancuje svoji činnost. Já to či-
ním rovněž, bilancuji a snažím 
se ve Vás probudit určitý zá-
jem o věci politické. I když dnes 
toto téma není vůbec populár-
ní. Dovoluji si to však proto, že 
v nastávajících volbách nekan-
diduji a ani o tom neuvažuji. 
Teď prosím k tématu.

Jsem zastupitelem města Nová Paka již dva roky a ptám se 
za sebe, za nás - co jsme promarnili? Domnívám se, že především 
čas, chuť spolupracovat a možná i něco více. Po volbách do zastu-
pitelstva se vytvořila situace, kdy koaliční uskupení nemělo velký 
zájem jednat s druhou nejsilnější stranou, to je s ČSSD. S arogancí 
sobě vlastní ignorovali v celé této době návrhy na vytvoření pro-
storu pro spolupráci. Rozumím tomu, ale ne za předpokladu, že 
takové jednání bude mít dopad na město, na jeho občany a jejich 
potřeby. Místo toho přišly jednostranné kroky, například likvidace 
Městské policie, a to v době, kdy narůstá napětí ve společnosti 

Doba promarněných možností

Výstava Vlastimila Mužíčka ve Vokšicích nadchla

a je potřeba občany chránit. Dále zde fi gurují podivné návrhy 
na prodeje nemovitostí se zaběhnutými živnostmi. Snad proto, 
abychom si tam mohli koupit např. ponožky nebo bundu či kalhoty 
nižší kvality. Abychom asi také zničili to, co ještě v Nové Pace 
funguje a vytvořili z ní šedé město, které “zachráníme” dřevěnými 
sloupy na náměstí. Naše město tím atraktivnější neuděláme, na to 
je potřeba soubor jiných opatření, které město udělá zajímavějším 
pro všechny. Pro nás domácí i hosty.
Místo toho, abychom se radili, využívali potenciálu každého z nás, 
převažuje zde politika válcující mašinerie, která nekouká nalevo 
nebo napravo. Kdy ke splnění svých cílů protlačuje své kamarády, 
své blízké. Jedním z posledních takových výplodů současného 
vedení města bylo výběrové řízení na ředitele 2. ZŠ na sídlišti. Tak 
špatný scénář snad nikdo ani nevymyslí. Útoky, výpady a pomluvy. 
Hysterie, použité prostředky za hranicí regulérnosti. Takováto 
politika městu velice škodí, neprospívá nikomu a ničemu. Ukazuje 
také, že uskupení Sportovců a zbytku koalice již svůj potenciál 
vyčerpalo a že kromě nesmyslné myšlenky na výstavbu bazénu 
(v době krize!) již nic nemají.
Zadlužit město, neřešit aktuální problémy občanů, k jejím potře-
bám se obracet zády, to je reálná politika současného vedení 
města. To vše bylo prohospodařeno a promarněno. Nové volby, 
letos v říjnu, by měly tuto situaci napravit. 

Vladimír Soběslav - zastupitel města Nové Paky za ČSSD

Až nečekané množství přátel výtvarného umění, ale i malířů se 
sešlo minulou sobotu ve Vokšicích v Galerii J. V. Spektrum pana 
Josefa Bucka při vernisáži nejnovějších děl úspěšného packého 
malíře Vlastimila Mužíčka.
„Vše o jeho cestě za malováním již bylo řečeno dříve malířem 
Michailem Ščigolem, který Vlastu Mužíčka představil jako člo-
věka milujícího svoji vlast. A jeho tvorba tomu také odpovídá. 
Autor se toulá pěšky a autem českou krajinou – Českým rájem, 
Krkonošemi i Podkrkonoším, jižními Čechami, ale i cizinou. Ode-
všad si přiváží náměty na svá plátna, která maluje buď přímo 
v krajině, nebo pak doma ve svém ateliéru. Jeho doménou 
jsou zimní krajiny a obrazy předjaří. V tom je mistr a v celém 
našem spolku Podkrkonošských výtvarníků těžko dostižitelný,“ 
zahájila úvodním slovem výstavu představitelka tohoto sdru-
žení Eva Šinkmanová.
Šíře námětů autora výstavy se nevztahuje jen na krajiny. Zátiší 
i kytice ožívají pod jeho štětci barevností a klidem. Vlastimil Mu-
žíček též prošel obdobím portrétů, ve kterých zachytil i známé 
malíře, mezi nimi pana Jana Kloučka, Oldřicha Oplta, Jaroslava 
Klápště, Jana Kanyzu a Václava Horáčka, kteří byli jeho učiteli 
a jsou kamarády. Nebál se zobrazit tváře starých lidí a svých 
sousedů. V současné době se nevyhýbá, jak dosvědčuje několik 
vystavovaných olejů, ani aktům. Ve své fi rmě Damara, kam si 
dávají rámovat svá díla různí malíři, může hodnotit donesené 
obrazy a se svými díly je porovnávat.
„Je obdivuhodné, jak profesionálně Vlastimil Mužíček ztvárňuje 
to, co vidí, ale i to, co vidí ostatní lidé“, řekl o Vlastimilu Mu-
žíčkovi bývalý profesor Akademie výtvarných umění v Praze 
Oldřich Oplt, který má nespornou zásluhu na jeho soustavném 
uměleckém růstu.
„Nečekal jsem vás zde tolik“, řekl autor výstavy k návštěvníkům 
a rovněž poděkoval majiteli galerie panu Buckovi, že mu umožnil 
výstavu právě v jeho prostorách.
Z přibližně šedesáti vystavovaných obrazů zaujaly přítomné 
nejvíce ojedinělé zimní krajiny dokumentující, jak je Vlastimil 
Mužíček spjat s prostředím, kde sníh je v zimních měsících běžný 
a vytváří zde tak místní zajímavý kolorit.

Vystavované obrazy jsou asi proto tak pěkné a svěží, protože 
sám malíř má rád život a svoji energii předává pomocí obrazů 
i návštěvníkům.
„Vzhledem k tomu, že vystavuji některé svoje obrazy i ve své 
galerii Damara, tak již budu omezovat podobné vývozní výstavy, 
jako je tato ve Vokšicích. Pro květen v příštím roce byly mým 
obrazům nabídnuty výstavní prostory novopackého Suchardova 
domu a tak samozřejmě tuto nabídku využiji. Současná díla 
– sochy Vladimíra Janaty a obrazy Hany Janouškové a Jiřího 
Salaby, které v současné době zaplňují moji galerii Damara, 
vyměním koncem srpna za některé své oleje, které zde budou 
k nahlédnutí v září. V říjnu se mohou těšit návštěvníci galerie 
Damara na obrazy Oldřicha Oplta“, řekl úspěšný malíř ke svým 
prezentačním plánům.

Míla Pour
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PAČÁCI NA CESTÁCH  XVI

BELGIE

Následuje několik velmi subjektivních dojmů a zobecnění ze života 
ve Valonsku, francouzsky mluvící části Belgie (při pohledu na mapu 
je to jihovýchodní třetina země, která hraničí s Francií a Lucem-
burskem), kde pobývám s přestávkami poslední 4 roky. 

Valonsko vs. Vlámsko
Nemohu se vyjadřovat o holandsky mluvícím Vlámsku čili Flan-
drech z prostého důvodu. Tuto část země jsem dosud poznal 
mnohem méně. Obávám se ale, že podobně by odpověděla i velká 
většina Valonů, protože jejich kontakty s cizojazyčnými krajany 
ze severu jsou velmi řídké a znalost holandštiny kusá, navzdory 
její povinné výuce ve valonských školách. I současný premiér 
hlavní jazyk své země teprve po večerech studuje. Může se ale 
omlouvat tím, že je potomkem jednoho z desetitisíců italských 
dělníků, kteří do Valonska přišli po druhé světové válce za prací 
v dolech a těžkém průmyslu. Valonsko má na pohled, na poslech, 
kulturně i ekonomicky blíže k přilehlé severní Francii, která se 
pranic nepodobá slunečné a azurové Provenci, kterou si představí 
Čech odkojený četníkem ze St. Tropez. Vlámové jsou na tom 
jazykově podstatně lépe a s francouzštinou u nich zpravidla po-
chodíte, pokud ji ovšem neodmítnou z důvodů přebujelé národní 

hrdosti. Často se objevuje vážně míněné doporučení, že by se 
Valoni a Vlámové spolu měli domlouvat anglicky, aby si neměli co 
vyčítat. Uvědomělí valonští rodiče dnes už ale dbají na to, aby se 
jejich děti naučily holandsky, a měly tak lepší uplatnění na trhu 
práce, ať už ve dvoujazyčné státní správě či v byznysu, který je 
převážně v rukou Vlámů.

Kdy už se konečně rozpadne?
Nedávno v souvislosti s rekordně dlouhým povolebním vyjedná-
váním o federální vládě znovu zesílily spekulace o rozdělení země. 
Řadové občany tato otázka nechává spíše chladnými, protože 
podobné řeči se vedou již od roku 1830, kdy Belgie v režii okol-
ních mocností vznikla. Narozdíl od Čechoslováků mají Belgičané 
celkem spolehlivé pojistky proti rozdělení: hlavní město Brusel 
a královskou rodinu, importovanou původně z Německa. Zatím-
co francouzská revoluce prokázala, že dělení monarchů na více 
částí v zásadě možné je, pořád ještě bude zbývat Brusel. Ten je 
jazykově zcela promíchaný, stejně jako věnec měst a vesnic okolo 
něj, ať už spadají pod vlámskou či valonskou část federace. Při 
jakémkoliv dělení by tak Belgičané narazili na tak tvrdý bruselský 
oříšek, že se k činu zatím nikdy neodhodlali.

„Jednou nás na základní škole spojili s jinou třídou a pro mě cizí paní učitelka měla stále nutkání upozorňovat na chlapce s brýlemi, který je prý hodně 
chytrý. Naše životní cesty se s tím klukem následně proťaly v primě na packém gymplu a jelikož jsme měli podobné záliby, stali se z nás velmi dobří 
kamarádi. Ta paní učitelka měla pravdu! Jirka byl premiant – šly mu jazyky, paměť měl jako slon v nejlepších letech a z matiky měl z jedné čtvrtletky 
tolik bodů, co já stěží nasbíral za tři roky. Šel mu i sport a při tenisu nebo na kole mě vždycky řádně prohnal. Bylo jasné, že tento všestranně nadaný 
klučina to jednou dotáhne daleko. A stalo se. Jirku Pilaře po vystudování práv a složení advokátních zkoušek zavedl rodinný život do Belgie, kde pracuje 
jako právník u Evropské komise v Bruselu.“  D. P.

V Namuru, hlavním městě ValonskaV Namuru, hlavním městě Valonska

Festival v Binche, který vrcholí pomerančovou bitvouFestival v Binche, který vrcholí pomerančovou bitvou

Město MonsMěsto Mons

Nuda v Belgii
V Belgii se žije dobře a poklidně, pro nejednoho až ospale. Ve-
černí televizní zpravodajství nejprve podnikne předem ztracený 
pokus vysvětlit aktuální vývoj každodenní nepřehledné politic-
ké telenovely, následuje událost z Francie a zbytek je věnován 
detailním informacím o probíhajících soudních řízeních s vrahy 
a násilníky, které diváctvo oceňuje nejvíc. Země byla jeden 
z průkopníků průmyslové revoluce a nevybrala si oddechový 
čas hledáním slepých uliček jako komunistické Československo, 
je tedy stále mezi nejbohatšími státy na světě. Zároveň Belgie 
není zrovna země proslulá svým dynamickým charakterem; měla 
více času na budování státu blahobytu, který ji teď ovšem poně-
kud tíží. Při pohledu na celé dynastie příjemců sociálních dávek 
se nutně vynoří pochyby o jakékoliv jejich zaměstnatelnosti 
či schopnosti přispět k rozkvětu země. Podobné pochyby jsou 
na místě i u řady přistěhovalců, zejména severoafrické prove-
nience. Na druhou stranu spousta méně atraktivních a špatně 
placených profesí by se bez těchto lidí neobešla, stejně jako 
by bez všudypřítomných polských pracantů chyběli řemeslníci. 
Přesto je zejména ve Valonsku a v Bruselu k vidění nemálo 
ghett obývaných nepracujícími, a to nejen těch s mimoevropský-
mi kořeny, kteří jsou vyloučeni z účasti na konzumaci bohatství 
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vytvářeného jejich úspěšnějšími spoluobčany, a víceméně jen 
vegetují. Kupodivu se vládě stále daří mezi nepracujícím lidem 
držet klid, a v Belgii se zatím nerabuje jako v Londýně ani se 
nezapalují auta, oblíbená to kratochvíle obyvatel francouzských 
asociálních čtvrtí.
Nemalou zásluhu na kvalitě života v Belgii má zdvořilost v kontak-
tu mezi neznámými lidmi, a oproti českému standardu o poznání 
vřelejší přijetí ve službách, kde se i od unavené pokladní či pum-
paře na benzince můžete dočkat kromě úsměvu i vtipkování.

Volný čas
Navzdory relativnímu nedostatku prostoru a nevyzpytatelnému 
počasí tráví Belgičané hodně času venku, a to nejen grilováním 
na svých zahrádkách. Rádi chodí do přírody a zejména mezi muži 
všech věkových kategorií je populární silniční cyklistika, i když 
od dob největšího belgického sportovce, krále Tour de France 
Eddyho Merckxe, už uplynulo 35 let. Nutno uznat, že při fádnosti 
většiny belgické krajiny je rozhodně zajímavější pohybovat se 
na kole než pěšky.
Belgie je proslulá zimními karnevaly a dalšími festivaly po celý 
rok, kdy se lidé pod nejrůznějšími záminkami vydávají do ulic, 
aby se tam v bizarních kostýmech oddávali tanci, rituálním 
soubojům, pomerančovým přestřelkám nebo aspoň pochodovali 
v rytmu bubnů a popíjeli. 

Brusel 
Ač je Brusel zvláštní část federace, k Valonsku neodmyslitelně 
patří jako místo, kam se každé ráno jezdí do práce. Hlavní město 
Belgie se zapsalo hned několikrát do světových učebnic architek-
tury. Nejprve na přelomu 19. a 20. století díky povedeným domům, 
ba celým čtvrtím ve stylu art nouveau, v Čechách známého jako 
secese. Poté zhruba o 70 let později bouráním těch samých 
čtvrtí a protahováním čtyřproudých dálnic až do samého centra 
a budováním nových kancelářských oblastí tvořených v naprosté 

Festivalová postava GillesFestivalová postava Gilles

Haldové pohoříHaldové pohoří

většině nehumánními betonovými krabicemi, kterým evropská 
města s vyvinutějším smyslem sebezáchovy vymezují místo
na periferii. Tento trend se bohužel tak docela nezastavil, jen se 
dnes v souladu s pokrokem v architektuře na fasády těch krabic 
instaluje víc skla a zrcadel. Nijak je to nezlidšťuje, spíš naopak. 
Naštěstí stále zbývá nemálo příjemných zákoutí s typickými dvou 
či třípatrovými a na naše poměry úzkými buržoazními domy, pře-
kypujícími množstvím obchůdků a restaurací nejrůznějších stylů. 
Vzhledem k mnohonárodnímu složení obyvatelstva vám také 
Brusel umožní za cenu jedné jízdenky na metro cestovat na jiné 
kontinenty a objevovat exotické kultury a víry, stačí si jen vybrat, 
dáte-li zrovna přednost Turecku, Maroku nebo snad rovníkové 
oblasti černého kontinentu. Zato rodilý Belgičan je v centru 
Bruselu vzácný druh. Po desetiletí se Bruselané vystěhovávali
do okrajových sídel a obcí a teprve před pár lety se jejich potomci 
začali vracet do některých „trendy“ čtvrtí v okolí centra. I v pře-
kvapivé blízkosti proslulého vyumělkovaného náměstí Grand Place 
ale stále najdeme spoustu nevábných zákoutí, kde se zastavil 
čas, a s ním i nejeden bezdomovec. Ať už se nám Brusel líbí nebo 
se nad ním ušklíbneme kvůli jeho nezvládnutému urbanismu či 
maniodepresivnímu počasí, pravdou zůstává, že hlavními turistic-
kými magnety Belgie jsou vlámská města Gent a Brugy úzkostlivě 
zachovaná v kýčovitě středověkém stylu.

Věci nehodné následování 
Při našem českém poklusu za vyspělou Evropou nám Belgie může 
posloužit mnohými zajímavými příklady, které je lépe nenapodo-
bovat. Mě osobně nejvíc mrzí absence volné krajiny, což v této 
hustě obydlené a průmyslově vyspělé zemi, kde to odevšad máte 
k nejbližší dálnici, předimenzovanému vodnímu kanálu a železniční-
mu koridoru co by kamenem dohodil, asi tolik nepřekvapí. Nicméně 
situaci zhoršuje chaotické městské plánování, které nebrání chobot-
nicovému roztahování měst a vesnic jednořadovou zástavbou podél 
silnic. Asi je to tak levnější. Podobné je to i na mořském pobřeží, 
které je mimochodem celé vlámské. Ze 70 km jsou nezastavěné asi 
tři kilometry. Milovníkům souvislejších zbytků přírody tak zbývají 
vlastně jen Ardeny. Nehledejte tam ale rozeklané horské štíty 
ani divoké pralesy. Tato oblast svojí oblou kopcovitou krajinou 
a množstvím řek připomíná jižní Čechy. Pokud ale chcete jet na 
vodu nebo navštívit některé z ardenských městeček postavených 
z typických šedomodrých kamenů, je třeba počítat s tím, že de-
setitisíce výletníků z hustě obydleného přilehlého Vlámska dostali 
stejný nápad jako vy, a samotu rozhodně nečekejte.
Člověka zvyklého na středoevropské ceny též překvapí relativní 
belgická drahota, dále úspěšně rostoucí ceny díky rozšířenému 
zlozvyku ve všech možných odvětvích každoročně ceny zvyšovat 
podle infl ačních indexů. Mzdy jsou, pravda, v Belgii o něco vyšší 
než třeba ve Francii, zato si z nich stát dobrou polovinu ukousne. 
Když jsem se podivoval nad množstvím zánovních drahých vozů
na belgických silnicích, dostalo se mi vysvětlení, že od určité úrovně 
je pro zaměstnavatele výhodnější dát zaměstnanci auto spíše než 
peníze, které by z větší části putovaly do státní pokladny. Dalším 
zdrojem daňových příjmů je kromě vysoké DPH představa Belgi-
čanova životního štěstí bezpodmínečně ztělesněná ve vlastnictví 
domku s kouskem zahrady obehnané hradbou živého plotu: převod 
nemovitostí je zatížen nemravně vysokou daní, která spolu s no-
tářskými poplatky zpravidla prodraží nákup už tak drahých domů 
a bytů až o 20 i více procent. Rozvinutý sociální stát a přebujelá 
státní správa ve federaci rozdělené na čtyři části a tři jazyková 
společenství zkrátka není zadarmo.

Jiří Pilař

Jako pravidelný čtenář Achátu jsem nemohl přehlédnout články, ve kte-
rých se obyvatelé našeho města svěřují se svými zážitky ze zahranič-
ních cest, plných pěkných sportovních výkonů a poznávání exotických 
krajů. To mne inspirovalo k tomu, abych se také svěřil s některými 

cestovatelskými zážitky, které jsem jako účastník zcela ojedinělé série 
zájezdů v posledních letech zažil. Vše, co bych rád čtenářům Achátu 
přiblížil, se odehrálo prakticky v oblasti Šumavy a Českého lesa. Pouze 
dvě výjimky nás zavedly k německým sousedům, když jsme se pokusili 
navštívit nejvyšší horu Bavorského lesa Velký Javor, a ještě návštěva 
Stezky v korunách stromů v bavorském Neuschönau.

Putování po Šumavě (1. díl)
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Podělte se o své zážitky načerpané mimo „packou hroudu“ 
se čtenáři Achátu i Vy.

Text v rozsahu 1,5 - 2 str. spolu se 3 - 4 fotografi emi posí-
lejte mailem členu redakční rady D. Polmanovi

na mail: d.polman@seznam.cz.
Pětičlenná redakční rada vybere nejzajímavější ze zasla-

ných příspěvků, které následně otiskne. Autoři publikova-
ných článků budou odměněni cenou od časopisu

lidé&HORY
www.lideahory.cz.

Těšíme se na Vaše příspěvky!

Turistická chata
Začalo to docela normálně. V roce 1999 si důchodci ze ZPA v Nové 
Pace dali do plánu zájezdů, kromě jiných, také čtyřdenní zájezd 
na Šumavu. Autorem jeho náplně byl velice zdatný a znalý turis-
ta Václav Kužel. Za základnu byla zvolena chata Svazu českých 
turistů v Prášilech. Na jednotlivé dny byly vytyčeny pěší trasy, 
jejichž začátek byl buď přímo v Prášilech, nebo nás k jejich star-
tu dovezl autobus. Zájezdu se zúčastnili jak zdatní turisté, tak 
i důchodci, kterým šlo hlavně o odpočinek v kouzelné šumavské 
přírodě. Tomu byl také částečně přizpůsoben výběr jednotlivých 
tras. Všichni účastníci byli nadmíru spokojeni s celkovým prů-
během zájezdu, který ještě umocnilo skvělé zázemí turistické 
chaty a velice přívětivé a sympatické jednání tehdejších správců, 
manželů Rošických. Není proto divu, že hned při odjezdu z Prášil 
byl sjednán podobný pobyt i pro rok 2000.
Až sem tedy není nic mimořádného, co by stálo za nějakou vý-
znamnou připomínku. Jenže – co se nestalo – v roce 2012 jsem 
Šumavu navštívili již popatnácté, protože v roce 2011 se uskuteč-
nily ony zájezdy dokonce dva, jeden letní a jeden podzimní. A to 
už podle mého názoru stojí za trochu bilancování.
Scénáře zájezdů v dalších letech si byly dosti podobné a na první 
pohled i jednoduché. Dojet z Nové Paky do Prášil, tam uskutečnit 
turistický program a vrátit se zase zpět. Jenže cesta do šumav-
ských hvozdů představuje přibližně 400 km, a proto se muselo 
počítat s nutnými přestávkami na občerstvení. Těch se také 
mnohdy využilo k návštěvě různých hradů, zámků nebo výroben 
něčeho zajímavého tak, jak to trasa nabízela.

Jak na Šumavu
Všeobecně platí, že „všechny cesty vedou do Říma“. Ale už 
složitější je zjistit, která je nejvhodnější. Je třeba brát v úvahu 
vzdálenost, dopravní ruch, počasí, atraktivitu krajiny, případně 
dostupnost památek nebo jiných zajímavých míst či možnost 
občerstvení. Tak se nabízejí tři základní směry, které je ještě 
možno poněkud pozměnit.
Ten první směr byl asi nejpřímější, ale také skrýval některé záludnos-
ti. Základní osa byla Nová Paka – Praha – Plzeň – Klatovy – Sušice 
– Prášily. Už samotný průjezd Prahou po tehdejší jižní spojce a dále 
přes Barrandovský most, to byla loterie, která jednou vyjde, dvakrát 
nevyjde. I když byl odjezd naplánován tak, aby se průjezd Prahou 
odbýval ještě před ranní dopravní špičkou, dnešní situace na našich 
silnicích nedává stoprocentní záruku, že půjde vše hladce.
Druhý používaný směr byl jižní. Méně využíval dálnic, vedl 
přes Poděbrady na Český Brod – Benešov – Tábor – České Bu-
dějovice – Český Krumlov – Vyšší Brod – Horní Planou – Volary 
– Vimperk – Kašperské Hory – Prášily. V této jižní trase byla použita 
i varianta z Tábora na Písek – Strakonice – Horažďovice – Rabí 
– Sušice – Hartmanice – Prášily. To záleželo na místech, která jsme 
chtěli cestou navštívit.

Před čtyřmi lety se před-
stavil v Památníku Karla 
Václava Raise v Lázních 
Bělohradě se svými 
obrazy rodák z tohoto 
města, žijící svůj dospělý 
život v Nové Pace, Jaro-
slav Kugler. 7. července 
si tuto výstavu, kterou 
ještě doplnil obrazy ma-
lířky Ivety Vágenknech-

tové a fotografi emi Jiřího Vagenknechta, zopakoval.
Nelze se divit, že na vernisáži tří packých výtvarníků převládali 
mezi návštěvníky příznivci výtvarné tvorby z Nové Paky. Spolu 
s dalšími návštěvníky jich bylo tolik, že by se všichni do výstavních 
prostor Památníku K. V. Raise, kde byly obrazy a fotografi e jme-

novaných autorů vystavovány, určitě nevešli. Naštěstí nádherné 
letní počasí umožnilo pořadatelům výstavu zahájit před Památ-
níkem Karla Václava Raise v příjemném prostředí bělohradského 
zámeckého parku, což poskytlo návštěvníkům vernisáže mezi 
zelení a květinami ještě daleko větší zážitek. Před zahájením 
vernisáže, ale i dlouho po ní svými melodiemi dolaďovala celou 
atmosféru skupina Trosky.
V úvodním slově k výstavě promluvil známý hradecký malíř, 
který často tráví víkendy téměř v sousedství Jaroslava Kuglera, 
Jiří Vavřina, krátce o autorech výstavy. Návštěvníci vernisáže se 
mimo jiné z jeho slov dozvěděli, že bělohradský rodák žije již 
52 let v Nové Pace, je malířským samoukem, který začal malovat 
své oleje přibližně před šesti lety až po ukončení svého druhého 
zaměstnání, kdy odešel do penze. Jeho obrazy jsou hezké, lidem se 
líbí a jako realista maluje to, co vidí, nevymýšlí si žádné duchaření 
a žádné velké umění a neustále o sobě tvrdí, že je amatér.
Iveta Vágenknechtová se v současné době malířské tvorbě věnuje 
naplno. Vytváří velice zajímavé věci za použití různých technik. „Mně 

Tři Pačáci vystavovali v Bělohradě

Třetí používaný směr byl směrem severním, nebo také severozá-
padním a vedl přes Mladou Boleslav – Mělník – Slaný – Karlovy 
Vary – Mariánské Lázně – Horšovský Týn – Domažlice – Klatovy 
– Hartmanice – Prášily.
Snad není ani třeba připomínat, že podobných tras bylo využíváno 
i pro návrat. Určitý rozdíl zde však byl. Při cestách na Šumavu 
bylo nutno více hospodařit s časem, protože návštěva některých 
hradů, zámků nebo provozoven byla předjednána s určitým ča-
sovým rozvrhem.
Nyní ještě několik statistických údajů. Protože se nezachovaly 
žádné záznamy o prvních dvou zájezdech, je nutno uvedená čísla 
brát jako přibližná. I tak je bilance pozoruhodná. Všech zájezdů 
se zúčastnilo nejméně 160 účastníků a z tohoto počtu je jich 
asi 15 až 20, kteří nevynechali ani jednou. Autobus pana Josefa 
Grundmanna s námi na všech zájezdech najezdil bez jakýchkoliv 
závad 12 až 15 tisíc kilometrů.

Zdeněk Burkert
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se její obrázky líbí a určitě se budou líbit i vám“, řekl mimo jiné 
k této malířce Jiří Vavřina. Při uvádění třetího autora výstavy 
Jiřího Vagenknechta upozornil, že s Ivetou Vágenknechtovou 
mají společnou pouze shodu jmen, kdy jeho příjmení se ale píše 
s krátkým „a“. Jeho fotografi e, které vyplňují tuto výstavu, se 
sem velice hodí a jeho snímky krajin výstavu oživují.“
K Jaroslavu Kuglerovi lze ještě dodat, že i když se věnuje malování 
obrazů jen poslední léta, se štětcem a barvami se přátelil po celý 
život. Jeho malířský kumšt mohli poznat již před mnoha lety 
na malovaných dekoracích návštěvníci šibřinek jak v Lázních 
Bělohrad, tak i v novopacké sokolovně. Doba módy barevných 
kravat byla jeho další doménou, kde svoji malířskou zručnost 
prezentoval. „Jsem realistou jak v malování, tak i v životě, maluji 
to, co se mně líbí“, řekl sám o sobě tento velký fanda pražské 
Slavie. Mimo krajiny jsou mezi jeho třiceti vystavovanými obrazy 
velice působivé i oleje s pražskými motivy.
Iveta Vágenknechtová se věnuje ve svém ateliéru intenzivně malo-
vání přes osm let. Ráda zkouší nové věci a ráda experimentuje, pro-
to velmi často mění malířské techniky. Její tvorba je co do technik, 
tak i obsahu velice rozmanitá. Od kreseb přes portréty, koláže až 
po plastiky, ze všeho něco. V současné době má nejoblíbenější akva-

rel. Mezi jejími vystavovanými obrazy jsou k vidění i olejové plastiky. 
„Je to můj nápad“, svěřuje se nám autorka k těmto vystavovaným 
obrazům. Bělohradská výstava je zatím její druhé představení 
na veřejnosti. Na obou výstavách se prezentovala společně s Ja-
roslavem Kuglerem. „Díky panu Kuglerovi, který za mnou přišel 
asi měsíc před touto výstavou, jsem si udělala rekord v počtu 
namalovaných obrazů,“ svěřila se nám malířka. Mezi jejími obrazy, 
kolážemi, plastikami, akvarely, oleji, temperami a suchými pastely 
zaujme zvláště olej baletek a akvarel postavy v klobouku. Iveta 
Vágenknechtová se také dříve představila loutkami a pohádkami, 
které vytvořila k 650. výročí založení Nové Paky.
Fotografi e Jiřího Vagenkechta, které jsou umístěny na stolech 
pod sklem, svým obsahem i precizním provedením velice vhodně 
doplňují obrazy autorů výstavy. Jsou zde k vidění krajiny z No-
vopacka, ale zvláště známé i neznámé záběry města Nová Paka. 
Jiří Vagenknecht se nám ke své fotografi cké tvorbě svěřil, že se 
fotografování věnuje od mládí, ale zvláště díky digitální fotogra-
fi i dovádí tato technika jeho téměř profesní zálibu k jeho plné 
spokojenosti.

Míla Pour

Když člověk dělá něco rád, dělá to možná i dobře, tak praví jedno 
pořekadlo. Občané Novopacka mají vžité, že ve městě pracuje ob-
čanské sdružení, které se věnuje vozíčkářům. Věříme, že roste počet 
i těch, kteří někdy alespoň slyšeli o tom, že máme v našem městě 
i sídlo dětí s diabetem Královéhradeckého kraje. Naše sdružení pracuje 
pro děti během celého roku, akcí se účastní děti z Nové Paky, Valdic, 
Bělohradu, Hořic, Jičína a okolí.
O letních prázdninách pořádáme ozdravné pobyty v Českém ráji. Děje 
se tak již od roku 2008. Jezdíme do hotelu Štikov a do pensionu 
DIANA na Blata u Jičína. V letošním roce jsme dali opět šanci dětem 
blížícím se věku, kdy dostanou občanku, a kterým, jak píší, si již 
své prázdniny nedokážou bez diatábora představit. Zároveň tuší, že 
to bylo již naposledy. Na druhé straně jsou to i děti, které se sotva 
naučily ve škole číst a psát a kromě návštěv u babiček ještě nikde 
bez rodičů nebyly. Těm, jak se domníváme, jsme pomohli rozhodně 
nejvíce. Když připočtete děti ve věku 9-12 let, které s námi absol-
vovaly alespoň jeden tábor v minulosti, dostanete se k magickému 
číslu padesát….
Jednalo se o třetinu dětí z našeho kraje, třetinu dětí z ordinace 
pana MUDr. Vosáhla ze spádové oblasti střední Čechy a třetinu dětí 
z ostatních regionů. Celkem bylo zastoupeno 9 krajů ČR.
Děkujeme za děti s diabetem z Jičínska, kterým přispěly fi rmy: 
Enika, Elektro Doubek, Kobit a Obis. Na činnost nám přispívá i fi rma 
Qiuttner & Schimek.
Diatábor není žádná legrace. Děti potřebují odborný dozor a ten 
není snadné sehnat. My máme to veliké štěstí, že náš pan doktor, 
MUDr. Jan Vosáhlo z fakultní nemocnice Královské Vinohrady Pra-
ha z kliniky dětí a dorostu (mimo jiné spolupracovník dvou velmi 
věhlasných profesorů zabývajících se problematikou diabetu: Lebla 
a Vavřince) je velmi vzácnou výjimkou, kterou byste stěží našli ně-
kde jinde. Nejen, že se velmi profesionálně stará o děti po stránce 
lékařské (má vlastní diabetologickou ambulanci), ale velmi aktivně 
se zapojuje i do organizování programu pro děti. Naprosto všechny 
děti ho mají rády. K ruce měl s sebou zdatné pomocníky: zdravotní 
sestru Alenku Jechovou z Nové Paky (tohoto času IKEM Praha), Bc. 
Michalu Jakubcovou (s námi již po třetí, toho času Thermal Karlovy 
Vary ). Také s námi byla zdravotní sestra Šárka Supová, která přijela 
s panem doktorem z FNKV Praha.
Program diatábora? Kromě etapových her, které se nesly v tomto 
roce v duchu tématu „V říši mimozemšťanů“, měly děti soutěže v ori-
entačním běhu, atletických disciplinách, olympiádu v plavání a skocích 
do vody, turnaje v malé kopané, přehazované, vybíjené, absolvovaly 
svezení na koních v přírodě, výlety do Prachovských skal spojené 
s poznávacími hrami a vědomostními soutěžemi. Populární jsou i dis-

kotéky a návštěvy hostů: sdružení historických šermířů, ukázky práce 
psovodů vězeňské služby (psi drogoví a zásahoví), profesionálního 
vojáka, účastníka několika válečných zahraničních misí.
To, že nás navštívili i zástupci regionálního tisku a rozhlasu, už děti 
berou jako normální. V roce loňském to byl i štáb české televize. 
Kromě zmíněných hostů na ozdravném pobytu spojeném s výukou 
o diabetu (každý den půlhodinka edukace prováděné MUDr. Vosáhlem) 
se na nás přijeli podívat zástupci všech medicinálních fi rem, které 
vyrábí pomůcky pro diabetické děti (Novonordisk, Medtronic, John-
som§Johnson, Roche a Elekta). Velmi rádi vstřebávali atmosféru akce. 
Nebudete nám to možná věřit, ale byli jsme také velmi rádi za to, že 
k nám zavítala kontrola z Hradce Králové, z krajské hygienické stanice. 
Byla to pěkná hromádka dokumentů, které jsme museli předložit! 
Jsme rádi, že kontrola dopadla skutečně velmi dobře a že se ukázalo, 
že umíme připravit nejen program, ale mít i povinnou dokumentaci 
v pořádku. Jsme tomu tak rádi nejen kvůli sponzorům, ale také kvůli 
rodičům, kteří byli překvapeni, jaké formuláře od nich, dle platných 
právních norem, požadujeme. Jedná se však nejen o dokumentaci 
dětí, ale i o dokumentaci o doprovodném personálu. Na samotný 
závěr výčtu hostů rádi uvádíme, že mezi nás zavítali i zastupitelé 
města Nová Paka, pan Škvařil a pan Soběslav. 
Nejvýznamnějším partnerem pro nás zůstává kraj Královéhradecký. 
Proto jsme rádi, že nás navštívil i místohejtman kraje a senátor 
za náš region, pan Ing. Josef Táborský.
Poděkování sponzorům je slušnost. Snažíme se, aby sponzoři dostali 
nejen tradiční a nutné vyúčtování, ale i něco navíc - fotografi e, výkresy 
a dopisy od dětí jako poděkování. V roce letošním jsme pro ně natočili 
i hudební cédéčko. Na rozdíl od toho loňského ani slovo o diabetu. 

DIAKLUB Nová Paka uspořádal největší setkání dětí s diabetem v ČR
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Občanské sdružení Život bez bariér poskytuje sociální a doplňkové 
služby pro lidi se zdravotním postižením v Královéhradeckém 
a Libereckém kraji. V roce 2012 byl založen sportovní oddíl Den-
ní stacionář Život bez bariér, o.s. Nová Paka. Zapojením klientů 
do Českého hnutí speciálních olympiád se tak otevřela možnost 
účastnit se závodů přizpůsobených sportů např. v Šumperku, 
Olomouci. Členstvím v Českém svazu mentálně postižených spor-
tovců se naskytla účast na Mistrovství České republiky v atletice 
v Praze. Naši klienti získali v několika disciplínách krásnou zlatou 
a stříbrnou medaili. Oblíbenou sportovní aktivitou se stal i závěsný 
kuželník, kde pod Asociací integrovaných sportů naši zdravotně 
postižení klienti se měli možnost účastnit několika závodů v Krá-
lovéhradeckém kraji. Do konce roku se naši klienti zúčastní ještě 
několika závodů. Pravidelné tréninky probíhají v budově Centra 
bez bariér, ale i na letním stadi-
onu v Nové Pace. Sport přináší 
našim klientům příležitost zlep-
šovat fyzickou kondici a zaží-
vat radost z pohybu a přá-
telství. Sport je určen opravdu
pro všechny, a tak děkujeme 
Nadaci Charta 77 a Libereckému 
kraji za fi nanční podporu.

Jitka Fučíková

Sport pro všechny

Odbor KČT TJ Nová Paka

NOVOPACKÉNOVOPACKÉ
POCHODYPOCHODY

47. ročník
v sobotu 29. září 2012

dálkový pochod na 50 km
turistické pochody
na 38, 29 a 23 km

dětský pochod na 12 km

více informací na
www.kctnovapaka.wz.cz

Zkrátka něco originálního a milého. Na řadě postů jsou ženy, maminky, 
hudba je jistě potěší (jak znějí první odezvy). S letošním cédéčkem 
nám pomohl pěvecký sbor Gymnázia Nová Paka. Potěšilo nás, že při 
slavnostním předávání jeho spolutvůrcům v aule Gymnázia a SOŠPg 
Nová Paka nechyběl ani ředitel školy Mgr. Pavel Matějovský a starosta 
města Mgr. Ing. Rudolf Cogan. Dali tak najevo, že si naší práce váží. 
Děkujeme i panu Horáčkovi, který nám hudební CD zpracoval.
Zcela na závěr patří poděkování všem vedoucím a členům výboru 

sdružení, kteří po celý rok Celonárodní ozdravný pobyt dětí s diabetem 
spojený i výukou o diabetu připravovali. Pro čtenáře by jejich seznam 
znamenal snůšku jmen mnoho neříkajících. Důležité však je, že svým 
vystupováním oslovili zejména děti. A úplně na závěr děkuji všem, 
kteří nám fandí. Slovo povzbuzení potěší zejména v současné době, 
kdy se skoro vše přepočítává jen na peníze. Těmi se však naštěstí 
úplně všechno zaplatit nedá….

Ing. Miloslav Pačesný
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Tak toto slovní spojení provázelo partu nadšenců novopackého 
radioklubu OK1KMP první červencový víkend. Účastnili se tradičního, 
již 63. ročníku radioamatérského závodu VKV Polní den 2012. Svou 
aktivitou v tomto soutěžním zápolení dávali celé Evropě najevo, že 
i naše město má radioamatérskou aktivní základnu, schopnou bojovat 
o umístění v tomto závodě. Závod byl příjemnou společenskou akcí, 
kdy se setkávají nejen samotní operátoři, ale i jejich rodiny a přátelé. 
Dvoudenní akce probíhala na vrcholu Kozince nedaleko Nové Paky. Nej-
bližší dostupná kóta, v nadmořské výšce 600 m.n.m.v lokátoru JO7OSM, 
byla útočištěm soutěžního týmu, který letos zastupovali Honza OK1JC, 
Petr OK1AKI, Martin OK1TKN a Roman OK1NPF. Po páteční podvečerní 
informaci Standy OK1MS z domova od radaru o nadvládě počasí bylo 
odloženo vybudování celého stanoviště na sobotní dopoledne, kdy 
přišlo na řadu vztyčení stožáru s anténou, výstavba a vybavení vy-
sílacího stanoviště, zajištění zdroje energie z agregátu. To vše bylo
před polednem hotovo a mohlo se začít vysílat. Ale samotnému 
hlavnímu závodu předcházel závod Polní den mládeže, ve kterém jsme 
měli zastoupení Martinou, dcerou Martina OK1TKN, a Maruškou, dcerou 
Petra OK1AKI. Ty, po tříhodinovém zápolení, obsadily v předběžném 
pořadí 6. místo ze 13 zúčastněných stanic s 5805 body. Pro ně i náš 
klub velice pěkné umístění. Odpolední čtvrtá hodina odstartovala 
naše 24hodinové snažení na vlnách éteru v hlavním závodě. Vysílání 
probíhalo v pásmu VKV 144MHz, i když propozice umožňují použití 
dalších kmitočtů. U radiostanice a počítače jsme se postupně stří-
dali a snažili se o navázání spojení. Smyslem závodního zápolení je 
navázání spojení s dalšími stanicemi, kdy následně proběhne sdělení 
volacích znaků, pořadové číslo spojení, report o slyšitelnosti a pře-
dání lokátoru, což je radioamatérská souřadnice, umožňující spočítat 
pomocí programu vzdálenost mezi stanicemi, a tím i bodový zisk. 
Červencovou nocí a dnem se tak ozývala výzva v českém, anglickém 
a německém jazyce, stejně tak přibývaly zápisy spojení se stanicemi 
celé Evropy. V konečném výčtu jsme navázali 287 spojení do 13 zemí 
Evropy (Česko, Slovensko, Rakousko, Maďarsko, Polsko, Chorvatsko, 
Srbsko, Slovinsko, Německo, Francie, Itálie, Švýcarsko, Belgie) o celko-
vém zisku 62 489 bodů (kilometrů), z toho nejdelší 807 km do Itálie. 
Tímto bodovým ziskem jsme v předběžném hodnocení v kolektivních 
stanicích na 40. místě z 81 zúčastněných stanic. Proč v předběžném 
hodnocení ? Následnou kontrolou zaslaných deníků spojení u vyhod-
nocovatele dochází k případnému vyškrtnutí spojení, která vykazují 
rozdílné hodnoty u protistanice, a tím odečtu získaných bodů za tato 
spojení. Celkové výsledky mohou někdy lehce s umístěním zahýbat. 
Pro nás je ale dosažený výsledek potěšující. Odpovídá lokalitě, z které 
vysíláme spolu s výkonem stanice, který máme k dipozici. Patříme 
k těm, kteří mají nižší vysílací výkon, a tak je souboj se stanicemi, 
které mají i 30 násobek našeho výkonu, o přední umístění nereálný. 
Konečné hodnocení pak ocení samostatně stanice zvlášť s nízkým 
a vysokým výkonem. O tomto výsledku Vás budeme krátkou zprávou 

Výzva závod, 
výzva Polní den, OK1KMP...

Zástupce juniorské kategorie, Martina, pod dohledem vedoucíhoZástupce juniorské kategorie, Martina, pod dohledem vedoucího
operátora Petra OK1AKI, při soutěžním spojeníoperátora Petra OK1AKI, při soutěžním spojení

informovat příště. Hodinu po skončení závodu bylo stanoviště opět 
bez známek technických vymožeností a my se vraceli s prožitkem 
z vysílání zpět domů. Občas slýcháme otázku, jaký význam v době 
internetu a mobilů má naše snažení. Odpovídáme jednoduše. Je to 
koníček jako každý jiný. Kdo si vyzkouší ovládat techniku, pronikne
do provozních tajů spojení, dokáže vnímat podmínky šíření signálů, 
tak ten teprve najde zalíbení v kouzlu předem neznámých spojení
po naší zeměkouli. Zaujalo Vás naše snažení a chcete vědět víc? 
Přijďte mezi nás a seznamte se s naším koníčkem.

Za radioklub OK1KMP, Roman OK1NPF, ok1npf@fvp.cz

Martin OK1TKN a Honza OK1JC v plném nasazeníMartin OK1TKN a Honza OK1JC v plném nasazení
při vyhledávání dálkových spojenípři vyhledávání dálkových spojení
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Pozůstalí a přátelé zesnulého Ladislava Janaty, který zemřel 
náhle 30. července ve věku 82 let, zcela zaplnili 8. srpna novo-
packou smuteční obřadní síň, aby se s ním rozloučili, na jeho 
poslední cestě.
Ladislav Janata byl od svého mládí členem packé Tělocvičné 
jednoty Sokol, kde si mimo cvičení na nářadí oblíbil královnu 
sportu atletiku a v zimě lyže. Z atletiky se mu zvláště zalíbil 
hod oštěpem, ve kterém se mu, vzhledem k jeho urostlé 
postavě, velice dařilo. V této disciplině patřil v dorostenec-

Odešel Ladislav Janata kém i dospělém věku svými výkony přes dvaapadesát metrů 
k oporám packé atletiky. V zimě si zamiloval lyže. Vzhledem 
k tomu, že to měl z domu blízko ke skokanskému můstku 
a k běžeckým terénům, učaroval mu sdružený závod, ve kte-
rém se díky svému nadání a píli velice brzy vypracoval mezi 
nejlepší sdruženáře naší republiky. Největší vzestup v tomto 
sportu dosáhl začátkem padesátých let, v době nástupu
do vojenské prezenční služby, kdy byl vzhledem ke své výkon-
nosti zařazen do Armádního tělovýchovného klubu (ATK). Jako 
člen této vojenské sportovní organizace dosáhl vynikajícího 
úspěchu, když skončil na mistrovství Československé republiky 
na druhém místě ve sdruženém závodě. Následně byl vybrán 
do reprezentace naší republiky, a tím také k účasti na mezi-
národním kolbišti.
Po skončení aktivní činnosti se Ladislav Janata věnoval mládeži. 
Ve druhé polovině sedmdesátých let byl trenérem žákovských 
a dorosteneckých reprezentačních celků sdruženářů Českoslo-
venské republiky. I když se v posledních letech ze zdravotních 
důvodů a vzhledem ke svému pokročilému stáří aktivně lyžová-
ní nevěnoval, svým duchem zůstal věren sportu a ušlechtilým 
sokolským myšlenkám.
Milý Láďo, novopačtí sokolové a sportovci na Tebe budou vzpomí-
nat a děkují Ti za vše, co jsi pro sport v našem městě vykonal.

Míla Pour

Poděkování
Děkujeme všem, kdo se přišel naposledy rozloučit s Láďou Janatou, za květinové dary a projevy soustrasti.

Manželka a děti s rodinami.

Již po páté od ote-
vření galerie Dama-
ra mění její majitel, 
známý packý malíř 
Vlastimil Mužíček, 
vernisáží v sobotu 
8. září, její obsah. 
Tentokráte pro 
přátelé umění před-
stavuje grafi ku Jo-
sefa Jíry zapůjčenou
ze soukromé sbírky 
tiskaře Petra Kábrta.
Josef Jíra se narodil 
11 . ř í jna 1929, ži l 
a pracoval na Malé 
Skále. Po ukončení 
šperkařské školy 
v Turnově byl jako 
sedmnáctiletý přijat 

na pražskou Akademii. Po jejím úspěšném dokončení v roce 1952 
získal ateliér na Letné. V roce 1982 se přestěhoval do ateliéru 
v Panské ulici. V osmdesátých letech ilustroval Hrabalovu knihu 

Městečko u vody a knihu Ivana Olbrachta Golet v údolí. V roce 
1990 se stává členem spolku Mánes. Po dvou letech založil galerii 
výtvarného umění ve starobylém Boučkově statku na Malé Skále 
a následně začal spolupracovat s divadlem Ta Fantastika. V roce 
1996 se zasloužil o znovuobnovení kaple Sv. Vavřince na Malé 
Skále, do které namaloval čtrnáct zatavení Křížové cesty.
Na začátku nového milénia rozšířil maloskalskou galerii u Boučků 
o další výstavní prostory a vyřezal maloskalský betlém, který 
umístil pod přístřeškem Boučkova statku. O dva roky později 
v prostorách premonstrátského kláštera v Praze na Strahově vy-
stavuje spolu s Betlémem svá životní díla. V roce 2005 umírá.
„A poč právě grafi ka je nám přitažlivá. Snad to dělá komorní 
formát. Možnost vzít list do ruky. Snad fi nanční dostupnost. 
Postě grafi cký list je nám blíž, podobně jako je nám bližší košile 
než kabát. Kabát je tou vážnou olejomalbou, důstojným a po-
sledním slovem umělce. Grafi ka je důvěrnou Jírovou zpovědí. 
Je to výsledek prvního nadechnutí. Je to komorní skladba. A to 
všechno jsem si uvědomil při prohlížení grafi ky Josefa Jíry“, řekl 
o grafi ckých dílech Josefa Jíry malíř Vladimír Komárek.
Výstava „Grafi ka Josefa Jíry“ potrvá do 14. října. Galerie Damara v Kr-
konošské ulici je otevřena od pondělí do pátku od 8 do 16 hod.

Míla Pour

V galerii Damara tentokráte grafi ky Josefa Jíry

Dne 14. 6. 2012 kolem 20. hodiny bylo zavoláno na tísňovou lin-
ku 155 ohledně nalezené ležící ženy v bezvědomí v novopackém 
parku. Po příjezdu na místo události posádka RZP Nová Paka 
pacientku vyšetřila, zajistila základní životní funkce a po sta-
bilizaci zdravotního stavu transportovala na lůžko intezivního 
oddělení ON Jičín.
Rádi bychom touto cestou poděkovali dvěma mladým chlapcům. 
Radek Lánský zavolal záchrannou službu a dokázal velmi dobře 

Dva chlapci pomáhali při záchraně života
spolupracovat s operátorkou ve vypjaté situaci, kdy se žena 
nacházela v bezvědomí, zatímco druhý chlapec Jan Chabada po-
sádku navigoval na místo zásahu v terénu. Poté oba pomáhali se 
složitým transportem pacientky do sanitního vozu.
Byli jsme překvapeni, že i vzhledem k mladému věku byli hoši 
ochotní pomoci zachránit život bez ohledu na vlastní prospěch. 
Bez jejich pomoci by byla celá situace o dost komplikovanější.

Dana Bejrová posádka RZP
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Koupím chalupu nebo 
rod inný domek

v Nové Pace
a okolí. Tel.: 724 299 588, 
e-mail: bardax@seznam.cz

 „o. s. Sportem proti bariérám – Český ráj“
 (chráněná dílna)

Vás zve do našeho obchůdku, kde nabízíme:

- dekorativní a užitkovou keramiku
- výrobky z pedigu
- pomůcky pro sportovce s handicapem
Otevírací doba:

Po – Čt 9:00 - 17:00
Pá 9:00 - 16:00

Najdete nás na adrese:

S. Suchardy 65, 509 01 Nová Paka, 
naproti Suchard. domu
www.spb-cr.cz, tel: 739 455 036

Počet lidí, kteří se dostávají do fi nančních potíží, v současné době 
roste. Tím se také zvyšuje riziko předlužení domácností, a tak se 
čím dál tím víc ozývají hlasy, které mluví o zvyšujícím se počtu osob, 
jejichž příjmy se snižují (vlivem nezaměstnanosti, doznívající hos-
podářské krize nebo z jiných příčin), a řeší svoji situaci využíváním 
spotřebitelských úvěrů, čímž se dostávají do dluhové pasti. 
Představme si takového člověka – panu Josefovi je 35 let, je žena-
tý, má dvě děti a jeho manželka je na rodičovské dovolené. Chtěl 
pro svoji rodinu opravit domek po rodičích. Neměl dost fi nančních 
prostředků, a proto si půjčil peníze. Zároveň chtěl do domku po-
řídit nové vybavení, a tak využil několik platebních karet, které 
mu různé společnosti poskytly. Vzhledem k tomu, že pan Josef 
byl zaměstnaný, nebyl se splácením žádný problém. Ten nastal ve 
chvíli, kdy přišel o práci. Poprvé nestihl včas zaplatit. Začali se ozý-
vat věřitelé, chtěli své peníze. Pan Josef se snažil platit co nejvíce, 
ale výše podpory v nezaměstnanosti mu nedovolovala platit tak, 
jak bylo dáno ve smlouvě. Vzal si tedy další půjčku, aby zaplatil 

ty předešlé. A tak se to zopakovalo ještě několikrát. Pan Josef se 
dostal do dluhové spirály, kdy jeden dluh vytloukal druhým. Nyní si 
pan Josef našel novou práci. Dokonce je lépe placená než předešlá, 
ale protože dluhů bylo již příliš, nebyl schopen je pravidelně splácet. 
Panu Josefovi začaly hrozit i exekuce. Pokud by došlo k exekuci, 
pan Josef přijde o svůj dům, vybavení a část platu. Od známého se 
dozvěděl o bezplatném sociálně-právním poradenství v občanských 
poradnách, a co nejrychleji se do poradny objednal.
Když došlo k přepočítání celkového dluhu, pan Josef zjistil, že má 
dluh u 15 věřitelů a dosahuje výše 750 000 Kč. S pracovnicí se 
domlouvají na možných řešeních, která přicházejí v úvahu – pan 
Josef i s manželkou podal návrh na povolení oddlužení a soudem 
bylo toto řešení povoleno.
Mnoho lidí ale stále tyto situace neřeší, nekomunikují s věřiteli, 
nevyzvedávají si poštu a před problémem zavírají oči. Každá fi nanční 
situace, i když je složitá, má řešení, pokud se řeší včas. Jakmile 
člověk svůj problém odkládá, může se stát, že v momentě, kdy se 
ho rozhodne řešit, bude už příliš pozdě.
NEODKLÁDEJTE ŘEŠENÍ SVÝCH PROBLÉMŮ, NEUTEČETE PŘED NIMI!

Pokud jste lidé řešící tíživou ži-
votní situaci a nevíte, na koho 
se obrátit – můžete se obrátit 
na bezplatné sociálně-právní 
poradenství v občanských po-
radnách.
KONTAKT:
Poradna SOROPO Jičín,
Vrchlického 823, Jičín
(dům s pečovatelskou službou) 
Tel. 736 472 676, 
email: opjicin@ops.cz,
 soropo@ops.cz

Mgr. Kateřina Kaizrová,
SOROPO Jičín

BOJ S DLUHY
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- Zakládáme a ošetřujeme zeleň zahrad, obcí a sídel 
společností s úklidem a odvozem odpadu

- Řežeme a kácíme vzrostlé stromy v zástavbě
- Znalecky posuzujeme provozní bezpečnost stromů 

a výši škod na trvalých porostech
- Dodáváme zahradní kámen dle vašeho výběru

Nová Paka
tel.: 493 722 184, 603 769 447, www.svatoplukjansta.cz

e-mail: sadovnictvi@seznam.cz

člen Společnosti pro zahradní a krajinářskou tvorbu

ACHÁT 
INFORMUJE
Příspěvky zasílejte v elektronické podobě 

na achat@fi tos.cz

(uzávěrka čísla je vždy k 15. dni v měsíci)

podrobnosti k článkům můžete konzultovat

na telefonech tiskárny FITOS

493 760 711 a 493 760 712

Inzerci objednávejte na MÚ NOVÁ PAKA, 

odbor školství a kultury 

darilkova@munovapaka.cz 

telefon 493 760 202 paní Hana Dařílková

Tiskové podklady k inzerci 

zasílejte na

achat@fi tos.cz 
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PŘEDSTAVUJEME VÁM...

Jaroslavu Moravcovi je 17 let a je studentem 6. ročníku osmi-
letého gymnázia v Nové Pace. Dlouhodobě vykazuje výborný 
prospěch s průměrem 1,00. Zajímá se o spoustu oborů, v nichž 
má vynikající výsledky. Ve třídě je „prospěchovým tahounem“ 
a dle vyjádření vyučujících jde o studenta aktivního, tolerantního, 
spolehlivého, pokorného, zdravě sebevědomého a všestranně 
zaměřeného, což se projevuje především v jeho mimoškolních 
aktivitách, ale svědčí o tom i výsledky řady soutěží a olympiád 
a jeho velmi aktivní osobní život.

V rámci školních aktivit se zapojuje do těchto soutěží:
Přírodovědná liga (každoroční celoškolní soutěž)
2008/09: 4. místo v kategorii Junior, 11. místo absolutně
2009/10: 1. místo Junior, 2. místo absolutně
2010/11: 4. místo Junior, 7. místo absolutně
Přírodovědný klokan:
2010/11 vítěz školního kola v kategorii Kadet 
Fyzikální olympiáda: 2010/11 kategorie E: 3. místo v okresním 
kole, 5. místo v krajském kole
Dějepisná olympiáda: 2009/10 1. místo v krajském kole, 17. místo 
v celorepublikovém kole, 2010/2011 postup do krajského kola
Eurorebus (geografi cká soutěž): 2009/2010, 2010/2011 reprezen-
tace v celostátním kole
Matematická olympiáda: 2009/2010 okresní kolo
Biologická olympiáda: 2009/2010 okresní kolo
Zeměpisná olympiáda: 2010/2011 3. místo v krajském kole
Jára každoročně získá v průběhu školního roku několik Pochval 
třídního učitele a ředitele školy, což je od primy korunováno 
v závěru školního roku Pochvalným listem ředitele školy.

Jeho další mimoškolní aktivity
Jára hraje deset let na housle – 2 x se účastnil houslové soutěže 
a jednou získal 2. místo v okresním kole. 
Aktivně působí v Římskokatolické farnosti Nová Paka. Hraje 
třetím rokem na varhany (někteří lidé si myslí, že studuje konzer-
vatoř), chodí doprovázet na mše svaté ve všední dny do farního 
kostela v Nové Pace, případně hraje v neděli ve Staré Pace nebo 
v Levínské Olešnici. Vede chrámový sbor, který se snaží dostat 
na určitou uměleckou úroveň, samozřejmě s ním i zpívá, občas 
zazpívá žalm či jiné sólo, diriguje hlavně na zkouškách a svolává 
orchestr na větší svátky (půlnoční, Velikonoce…). Letos na jaře 
pomáhal s organizací Alfa kurzů (praktické uvedení do zákla-
dů křesťanské víry). Aktivně se účastní Společenství mládeže
ve farnosti. Jezdí společně na prázdniny, podílí se na životě

Jaroslav Moravec
ve farnosti (Noc kostelů, Farní den…). Jakožto rover vede ještě 
s kamarádem družinu vlčat a skautů v oddíle, jinak se skautem 
jezdí na tábory a účastní se i jiných akcí ve skautu.
Občas zajde na atletiku, to dle jeho slov to nestojí za řeč. Také 
prý byl šikovný na origami, ale poslední tři roky už tolik neskládá. 
Od jedenácti let se učil španělsky, jezdila za ním brazilská učitelka 
z Dobrušky, což využil v létě na setkání s papežem v Madridu. 
Rád jezdí na kole, zajímá ho příroda, zahrada.

upravila Šárka Horáková

Jaroslav MoravecJaroslav Moravec
Nejdříve si musíme odpovědět na otázku, kdo je to dobrý stu-
dent. Dobrý student by měl, dle mého názoru, oplývat všemi 
možnými studijními předpoklady. Měl by být zdravě zvídavý, 
měl by mít dobrou paměť a měl by též být schopen dávat věci
do souvislostí. Důležitou vlastností dobrého studenta je pilnost 
a pracovitost. Z pohledu pedagogů se může jevit důležitým fakt, 
že dobrý student nevyrušuje a spolupracuje. S tímto pohledem 
se však tolik neztotožňuji. Zřejmě nejjednodušší a vyčerpávající 
odpovědí na otázku, kdo je dobrý student, je: Dobrý student je 
člověk, který dobře studuje.
Stojí za to být dobrým studentem? Myslím, že jisté výhody 
to přináší. Co třeba nabyté vědomosti? Ty se člověku můžou 
hodit v budoucím zaměstnání. Dobře studující jedinec také 
stoupá u vyučujícího. Ovšem za jakou cenu? Hodiny strávené 
nad sešity a učebnicemi, jen abych stoupl u učitele? To vskutku 
není pravá motivace k takovému snažení. Úměrně k tomu se 
takový jedinec vyčleňuje z kolektivu. Myslím, že na osmiletých 
gymnáziích to takový problém není. Rozhlédnu-li se po třídě, 
tak z pohledu času věnovaného přípravě do školy mě mnozí mí 
spolužáci mnohokrát předčí.
Říkám si, že jsem byl jednoduše obdarován velkými dary a mám 
velké schopnosti. Proč je nezúročit? Kdybych měl trávit hodiny 
šprtáním se učební látky, tak bych si asi řekl, že to za to nestojí 
a budu dělat něco užitečnějšího. Dobře mně to myslí a, pokud 
věc pochopím, tak si ji i snáze zapamatuji.
Pomalu učení přibývá a až nebudu stačit, tak jednoduše zvolím 
mírnější tempo. Zatím mně trocha toho snažení neuškodí. Co mě 
zajímá, to si zjistím. Škola nabízí mnohé náměty na zamyšlení, 
ale povětšinou jsou zapomenuty.
Jsou také mnohem důležitější věci než škola. Přátelé, pocit 
naplnění a užitečnosti, radost ze všedního dne. Pokud někoho 
naplňuje studium, je to také možné. Mě něco zajímá, toho se 
držím, a co mě nezajímá, to strpím. Je to pro mé dobro. To 
nejdůležitější se člověk ale nenaučí ve škole. To by pak bylo 
všechno jednodušší…
Vrátím se ještě na chvíli k tématu. Dobrý student vzbuzuje po-
zornost. Obdivovatelů, žárlivců i posměváčků. Takže je to těžké. 
Stojí za to být dobrým studentem. Každý takový dobrý student 
však musí vědět, proč to dělá, za jakým účelem, a musí vědět, 
že to není všechno. Aby pak ve škole nezaspal a neutopil život. 
Ano, studujme, a to dobře a vytrvale, ale mějme na paměti, že 
je to jen prostředek pro lepší vyhlídky do budoucího života. 
Není to žádný vrchol a cíl cesty. Nejde-li to, zkusme něco jiného. 
Uplatnění ve světě je pro všechny. Pro dobré studenty i pro ty 
„nedobré“. Ti oplývají kolikrát důležitějšími dovednostmi…

Jaroslav Moravec

Proč stojí za to
být dobrým studentem
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KULTURNÍ KALENDÁŘ

3. 9. Bramborákové hody
Přivítejte s námi nový školní rok voňavě, křupavě, bramborově…
Smažíme od 12 do 16 hodin.
Doprovodný program:
Vytvoření společného obrazu bramborovými tiskátky
(vlastní bramboru s sebou?)

19. 9. Podzimní prakiáda pro malé i velké
Zápis od 15 do 15.30 hodin
Startovné 20 Kč

POZOR!!! 
Zápis do zájmových kroužků probíhá v měsíci září vždy od pon-
dělí do pátku 10.00 – 12.00, 13.00 – 16.00 hod.. Místo v jednotli-
vých kroužcích je možné rezervovat telefonicky na 493 721 184, 
739 452 738, 739 452 739 nebo na novakoiv@gmail.com. Místo 
v kroužku rezervujeme 14 dní, nejpozději do 26. 9. Přihláška je 
platná pouze v písemné podobě.
Aktuální rozvrh kroužků zjistíte na www.ddmstonozka.cz.

PROGRAM NA ZÁŘÍ

Nabídka zájmové činnosti pro školní rok 2012 - 2013

PRO PŘEDŠKOLÁKY:
Klubíčko – spojení výtvarné a dramatické výchovy (Sváťa Volšičková)
Sportík – pohybové hry, základy míčových her a atletických disciplín (Jana Kavánová)
Šikovné ručičky pro kluky a holčičky (Alena Končická)
Keramika (Sváťa Volšičková)
Flétna (Ivana Nováková)
Angličtina (PaedDr. Markéta Havlíčková)
Taneční miniškolička (Martina Šimková)

PRO ŠKOLÁKY A MLÁDEŽ:
Keramika (Sváťa Volšičková)
Šperkování (Sváťa Volšičková)
Hrátky s papírem (Alena Končická)
Šikulka – výtvarka pro děti 6 – 10 let (Alena Končická)
Výroba módních doplňků (Alena Končická)
Jiná výtvarka – experimenty s výtvarnými technikami – od 10 let (Ivana Nováková)
Dramatický kroužek
Florbal - od 11 let
Stolní tenis (Jan Šmidrkal)
Taneční aerobic (Pavlína Prokopová)
Šachy (Ing. Jaroslav Novotný)
Automodelář (Rudolf Kracík)
Letecký modelář  (Vladimír Fejfar)
Plastikový modelář  (Petr Navrátil)
Kynologický kroužek – od 10 let (Helena Laušmanová)
Kytara pro začátečníky  (Milan Včelák)
Kytara pro pokročilé (Milan Včelák)
Flétna – 1. třída (Ivana Nováková)
Flétna – od 9 let (Milan Včelák)
Africké bubny - začátečníci, mírně pokročilí (Ivana Nováková)
Mažoretky – přípravka (Lenka Věchtová)
Mažoretky Victoria (Jana Erlebachová, Iva Kocourková)
Mažoretky Gloria  (Eva Mesnerová)
Novopacké mažoretky (Mgr. Lucie Fojtová)
Peckovské mažoretky (Mgr. Lucie Fojtová)
Vaření s Midlanem (Milan Včelák)
Betynka – hry, prožitkové činnosti, ruční práce a vše, co holky zajímá (Ivana Nováková)

Jóga pro zdraví i pro radost (Alena Končická)
Angličtina pro 1. třídy (PaedDr. Markéta Havlíčková)
Anglická konverzace (PaedDr. Markéta Havlíčková)
Ruština (Mgr. Eva Tůmová)
Němčina (Mgr. Eva Tůmová)
Magic the gathering (Jiří Tuma)
Stolní a deskové hry (Alena Končická)
Cho-Bot - chovatelsko botanický kroužek (Alena Končická)

Taneční studio:
Taneční miniškolička - 4 až 6 let (Martina Šimková)
Scénický tanec (Martina Šimková)
Scénický tanec – pokročilé tanečnice (Mgr. Šárka Militká)
Disco (Martina Šimková)
Street dance - 8 až 12 let, 13 a výše (Jitka Bezstarostová)
Africký tanec - od 12 let (Ivana Nováková)

PRO RODIČE S DĚTMI:
Mateřský klub s Mončou - hry, tvoření, výlety, besedy… (Monika Stránská)
Mateřský klub – spontánní činnosti

PRO DOSPĚLÉ:
Keramika (Sváťa Volšičková)
Africké bubny (Ivana Nováková, Milan Včelák)

Ivana Nováková

ZÁŘÍ
Datum Název akce Místo, čas Pořadatel

1. SO Hradozámecká noc na hradě Pecka Hrad Pecka, 19 - 23 hod. Hrad Pecka

3. PO Bramborákové hody DDM, 12 - 16 hod. DDM

7. PÁ Koncert Jan Budař a Eliščin Band Novop. sklepy, 20 hod. Novop. sklepy

8. SO Kumburské svítání Kumburk, 9 - 18 hod.

13. ČT Lukáš Hejlík „Turné v hajzlu“ Aula Gymnázia, 20 hod. MKS, Gymnázium

15. SO Vysvěcení zvoničky v Úbislavicích Úbislavice  

18. ÚT Divadlo Sklep „Ozvěny Besídek“
Irian Jaya - Papua Nová Guinea 
(cestopisná přednáška)

Novop. sklepy, 20 hod.
Malý sál MKS, 18 hod.

Novop. sklepy
MKS

19. ST Prakiáda  DDM, 15:30 hod. DDM

21. PÁ Vernisáž děl Jiřího Salaby
Hořický komorní orchestr

Suchardův dům, 16 hod. Městské muzeum
MKS

22. SO Loutková pohádka pro dospělé 
- Penzion U Rote Lampa

Malý sál MKS, 20 hod. MKS

23. NE Rozum a štěstí - DS Erben Miletín Velký sál MKS, 15 hod. MKS

30. NE Odpoledne s dechovkou MKS, 15 hod. MKS

V Městské knihovně dále můžete navštívit výstavu obrazů 
J. Šoufl ové: Z krajiny draků. Výstava potrvá do 30. 9.
V Galerii Aurum je výstava fotografi í Ivana Hlushka. I tato 
výstava potrvá do 30. 9.
V Městském muzeu stále probíhá výstava 65 let Novopackého 
okruhu, která bude ukončena 31. 10.
Stále ještě máte možnost navštívit během září každou sobotu 
od 12 do 17 rozhlednu na vrchu Kozinec.

Hezký začátek školního roku všem přejí zaměstnanci IC. 
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MUZEUM A KLENOTNICE
Výstavy
V našem muzeu probíhá úspěšná 
výstava ke 140. výročí založení no-
vopackého pivovaru „Pivovarnictví 
na Novopacku“, která seznamuje 
návštěvníka z historií pivovaru až po 
současnost. Připomínáme si ji snímky 
ze zahájení výstavy, která se konala 

26. 6. 2012 a potrvá do neděle 16. září 2012. Rovnež můžete 
zhlédnout v prostorách u Mádlova betlému fotografi ckou vý-
stavu „Novopacké motocyklové okruhy“ (z let 1946 až 1950), 
která končí 28. října 2012.

Jiří Čejka

Zahájení výstavy „Pivovarnictví na Novopacku“Zahájení výstavy „Pivovarnictví na Novopacku“

Zahájení výstavy „Pivovarnictví na Novopacku“Zahájení výstavy „Pivovarnictví na Novopacku“

Čtyřnásobný olympijský vítěz, 
nejlepší sportovec světa v le-
tech 1949 až 1952, atlet Emil Zá-
topek se v roce 1957 představil 
na atletických závodech v Nové 
Pace (rok po té skončil svou 
závodní činnost). O Zátopkovi 
bylo už napsáno mnoho, ale je-
likož má letos výročí narození 
(19. 9. 1922), tak si alespoň při-

Emil Zátopek
před 55 lety
v Nové Pace

V pátek 21. září 2012 v 16 h. bude zpřístupněna veřejnosti výstava 
akademického malíře z nedalekých Semil Jiřího Salaby. Na přání 
autora se tentokrát nebude jednat o „klasickou vernisáž“, spíše 
půjde o přátelské setkání. Všichni jste srdečně zváni.
Výstava bude otevřena denně mimo pondělí 9 - 12; 13 – 16 h.
do 31. října 2012.

POZVÁNKA DO MUZEA

Emil Zátopek (první zprava)Emil Zátopek (první zprava)

Emil Zátopek (17)Emil Zátopek (17)

pomeneme jeho závod v Nové 
Pace fotografi emi Zdeňka Čejky 
(1910 - 1999).

Emil Zátopek (17)Emil Zátopek (17)
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V letošním roce si v tichosti 
připomínáme 15O. výročí vzniku 
první továrny v našem městě. 
Jedná se o závod, kteří mnozí 
z nás pamatují jako Velvetu - 
tkalcovnu. Tkalcování po domác-
ku patřilo po dlouhá staletí mezi 
hlavní zdroj obživy obyvatel Pod-
krkonoší. V polovině 19. století 
nahrazovala dovážená bavlna 
tradiční len.
Je pochopitelné, že průmyslo-
vá výroba ve městě navázala
na tradiční domáckou textilní 
výrobu, ale ve městě se objevil 
velmi podnikavý člověk a vlaste-
nec, kterému se nakonec říkalo 

„první český továrník“. Karel Záhorský se narodil v Nové Pace v roce 
1820, byl synem mydláře a kupcem se vyučil u svého strýce Matěje 
Záhorského. Hodně cestoval a na jedné ze svých cest poznal v Har-
cově u Liberce primitivní způsob výroby cikorie. Uvědomil si, jak je 
pravá káva drahá, že je třeba vyrábět levnější náhražku a s tím by 
bylo nejlépe začít právě v Nové Pace, kde se tolik jí kyselo a káva 
by nakonec jistou kyselost mohla i neutralizovat. Po návratu do 
Nové Paky si nejdříve otevřel obchod a v roce 1845 začal s výrobou 
cikorky, horského thé a léčivého dehtového mýdla. Cikorku nejdříve 
prodával s německými vinetami (Braunschweigkaff e, Deutscherkaff e 
a podobně). V roce 1847 si však tento podnikatel, národní buditel 
a hudební skladatel uvědomil, že by bylo dobré zavést v obchodě 
češtinu. Cikorku opatřil na obalech tehdy nezvyklými českými nápisy: 
„České kafíčko od Karla Záhorského, továrna na čekanku a kávové 
surogáty v Nové Pace“. Pak následovaly verše, které byly ve své 
době jistě novinkou v reklamě:

„Při tom slově kafíčko,

plesá ženské srdíčko.

Kafíčko a smetanička

poskytuje snídaníčka.

Oblažuje vlastenky, 

paničky i panenky“.

Na druhé straně obalu byl obrázek, jak se zahradní společnost baví 
při kávě. „Národní kávu“ balil do balíčků červeně a modře pruhova-
ných. Později se na trhu objevila dokonce „Konstituční káva“, která 
měla obal bílý, červeně pruho-
vaný s českým lvem. Jak už to 
bývá, vyskytl se jakýsi závistivec, 
jenž uveřejnil v „Národních no-
vinách“ článek, v němž napadal 
Záhorského, že si dělá z národ-
nostních otázek obchod. Karla 
Záhorského se však zastal sám 
Karel Havlíček Borovský, nazval 
jej prvním českým továrníkem 
a ostatní vyzval k následování. 
Karel Záhorský si to vzal k srd-
ci a vystavěl skutečnou továrnu
na cikorii. Později se dokonce 
pustil do výroby lepenky a zho-
tovoval ji ze starého papíru, had-
rů a přidával prach z řezaného 

papíru. Získával ho zdarma jako odpad z papírny v Hostinném. Když 
mu nový majitel papírny odmítl odpadový papírový prach dodávat 
i za peníze, výrobu lepenky ukončil a rozhodl se využít alespoň 
zbývajících kádí pro šlichtování bavlněné příze. To byl počátek jeho 
myšlenky založit ve městě textilní výrobu skutečně ve velkém.
V roce 1862 začal Karel Záhorský se stavbou velké mechanické 
tkalcovny na svých pozemcích u přestavěného mlýna. Budova nové 
tkalcovny budila tehdy obdiv, byla třípodlažní, prostorná, s řadami 
oken. Postavil ji známý architekt František Wolf, který působil i jako 
železniční architekt. Po dostavbě továrny zakoupil Záhorský 156 
mechanických tzv. regulatorních stavů od fi rmy Vincenc Mastný 
z Lomnice nad Popelkou. O zaměstnance pochopitelně nouze nebyla, 
vždyť dobrých tkalců bylo v místě i okolí dostatek. V roce 1882 nej-
prve pronajal Karel Záhorský svoji tkalcovnu, pak ji prodal Bohumilu 
Schnabelovi, který později závod rozšířil a přikoupil další budovy.
Tkalcovna přes různé problémy a výrobní změny prosperovala až do 
konce třicátých let 20. století. Podobně jako v jiných podnicích na 
Novopacku přinesla krutou změnu druhá světová válka, kdy továrny 
byly obsazeny a byla zavedena válečná výroba. Tkalcovnu, později 
i přádelnu a textilku fi rmy Stern ve Staré Pace převzala v roce 1941 
fi rma Fröhlich a synové. V lednu 1943 začala fi rma Daimler - Benz 
ze Stuttgardu instalovat obráběcí stroje. Byla zavedena výroba 
součástek k leteckým motorům pro fašistické letectvo. Například 
v samotné tkalcovně v Nové Pace bylo před tím demontováno 
1164 tkalcovských stavů (z toho 80 automatů typu 175 Roscher) 
včetně ostatních strojů a zařízení. Pro zajímavost uvádím, že ob-
dobná situace byla v továrně fi rmy Stöckler, kde nejdříve továrna 
nepracovala a strojní zařízení bylo jako židovský majetek využito 
jako staré železo. Továrnu pak zabrala fi rma Siemens a Halske 
z Berlína. Bylo započato s válečnou výrobou kondenzátorů a odporů 
fi rmy Siemens – Radiotechna. Po válce již v továrně textilní výroba 
obnovena nebyla. Vrátíme se však k bývalé Schnabelově tkalcovně, 
kde byla za války umístěna válečná výroba fi rmy Daimler – Benz. 
Po skončení druhé světové války demontovali všechny obráběcí 
stroje pro válečnou výrobu vojáci sovětské armády a odvezli je 
jako válečnou kořist do tehdejšího Sovětského svazu. V roce 1945 
byla na Schnabelovu tkalcovnu dosazena národní správa, v roce 
1946 byla znárodněna a přičleněna ke známému národnímu podniku. 
V této době se objevila možnost navázat na strojírenskou výrobu 
v období války a umístit zde část výroby Škody Mladá Boleslav. 
Potomci novopackých tkalců však prosadili svou a v továrně byla 
obnovena textilní výroba.
V poválečné době byla v tichosti v prostorách tkalcovny uskuteč-
něna ještě jedna pozoruhodná věc, o které se veřejnost dozvěděla 
až po roce 1948. V této době totiž v tkalcovně, později Nopace, 
dokončil ing. Vladimír Svatý svůj vynález tryskového stavu. Ale to 
jsme se dostali příliš daleko. O dalším osudu první továrny v našem 
městě by mohli psát mnozí pamětníci.

Miloslav Bařina

První textilní továrna v Nové Pace vznikla před 150 lety

Karel ZáhorskýKarel Záhorský

Velveta - Schnabelova tkalcovnaVelveta - Schnabelova tkalcovna
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· Městské kulturní středisko · F. F. Procházky 101 · 509 01 Nová Paka ·
· tel./fax: 493 721 928 · www.kultura-novapaka. cz ·

ZÁŘÍ 2012
C. D. PAYNE, AUTOR KULTOVNÍ SÉRIE MLÁDÍ V HAJZLU
Turné v hajzlu, čtvrtek 13. 9. 2012 ve 20 hod., aula gymnázia, 
vstupné 80/40 Kč (studenti)
účinkují: Alan Novotný a Lenka Janíková / Pavel Oubram a Věra Hollá
C. D. Payne přilétá na Turné v hajzlu do České republiky a projekt LiStOVáNí 
doprovodí jeho novou vydanou knihou Neviditelný. Lehce absurdní příběh sedm-
atřicetiletého klasického „losera“ Axela Westona, který jednou čirou náhodou 
vysloví jakousi kouzelnou formuli a stane se neviditelným. Tato nová schopnost 
je pro něj velmi přínosná, přinejmenším na počátku příběhu. Může si například 
obstarat peníze menší krádeží v bance, špehovat manželku, která se s ním rozvádí 
apod. Ale co s takovou schopností, když přestává být tajemstvím? Velmi vtipná 
roadstory neviditelného člověka na útěku a humorná bomba na začátku nové 
sezóny, navíc doplněná účastí C.D.Payna, jeho diskuzí a autogramiádou.
- pod záštitou US Embassy, pořádá Gymnázium a SOŠPg a MKS

IRIAN JAYA – PAPUA NOVÁ GUINEA
cestopisná přednáška
úterý 18. 9. 2012 v 18 hod., malý sál, vstupné 50 Kč
Mgr. Kateřina Nováková vás zavede na ostrov Irian Jaya, který je svou rozlohou 
druhý největší na světě a ze tří čtvrtin povrchu je pokryt těžko prostupným 
deštným pralesem. Napříč celým ostrovem prochází pohoří Jayawijaya, jehož 
nejvyšší, věčně ledem pokrytá hora Carstensz Pyramid (Puncak Jaya) dosahuje 
4.884 m. Zbytek ostrova pokrývají mangrovové bažiny a savany. Setkala se zde 
s řadou domorodých primitivních kmenů, jako jsou Dani, Lani, Yali, Kombai, Korowai, 
Sayak, kteří žijí již po tisíciletí stejným stylem života. Díky izolovanosti této části 
ostrova od civilizace dodnes neznají tyto kmeny kov ani nádoby, a proto stále 
používají pouze primitivní nástroje jako v době kamenné. Ani v současné době 
zde není kanibalismus nic neobvyklého.

HOŘICKÝ KOMORNÍ ORCHESTR
sólisté: Edita Adlerová – zpěv, Libor Suchý – klarinet,
řídí PhDr. Vladimír Kulík
čtvrtek 20. 9. 2012 v 19 hod., kostel Sv. Mikuláše, vstupné 80/60 Kč
Program: 
 G. Ph. Telemann – Suita pro smyčce 
 A. Vivaldi – Stabat Mater 
 G. F. Händel – Concerto grosso opus 6. č. 1.
 F. Kramář – Koncert pro klarinet a orchestr

LOUTKOVÁ POHÁDKA PRO DOSPĚLÉ

– PENZION U ROTE LAMPA
LS Rolnička
22. 9. 2012 ve 20 hod., malý sál, vstupné 30 Kč
Repríza loutkové (ne)pohádky pro dospělé.
Kdesi v lesích je schovaný penzion u Rote Lampa, který obývá Maman se třemi děvčaty 
nechvalné pověsti. Zatímco místní zastupitelstvo řeší zrušení penzionu, cesty osudu 
přivádí do Rote Lampa obchodníka Hanse a panice Jožínka.

ROZUM A ŠTĚSTÍ – DS ERBEN MILETÍN
divadelní pohádka 
23. 9. 2012 v 15.00 hod., velký sál, vstupné 40 Kč
Známou pohádku Karla Jaromíra Erbena nám představí divadelní soubor Erben 
z Miletína. Rozum a Štěstí se nemohou shodnout, kdo z nich je důležitější. 
Aby svou při rozsoudili, vsadí se o osud chasníka Janka. Rozum zavede Janka
do služeb krále, kde Janek vyléčí princeznu z němoty a má si ji vzít za ženu. 
Intriky pana rádce však lásce Janka s princeznou nepřejí a Janek nakonec musí 
bránit svůj život. Jak už to ale v pohádkách bývá, vše nakonec dobře dopadne. 
Přijďte se s dětmi podívat.

ODPOLEDNE S DECHOVKOU
hraje kapela Alfa
neděle 30. 9. 2012 v 15 hod., vstupné 50 Kč

Připravujeme:Připravujeme:
OSMÝ SVĚTADÍL
- zájezd do divadla Kalich, cena: 850 Kč (6. 10. 2012)

HLEDÁM MILENCE, ZN. SPĚCHÁ!
– J. Kriegel, M. Kuklová, M. Šimůnek, P. Jablonský, Úpír 
Krejčí - divadelní představení, vstupné 220/200 Kč

 (16. 10. 2012)

KONCERT VÁCLAVA HYBŠE S ORCHESTREM
– HOST KATEŘINA BŘINKOVÁ

Vstupenky NA VÝŠE UVEDENÉ POŘADY LZE ZAKOUPIT JIŽ DNES V KANCELÁŘI MKS NEBO SI JE MŮŽETE REZERVOVAT NA TELEFONU 
493 721 928, 737 289 732 a na info@kultura-novapaka.cz. ZAMLUVENÉ VSTUPENKY VYZVEDNĚTE NEJPOZDĚJI TÝDEN PŘED PŘEDSTAVENÍM!
(Zakoupené vstupenky jsou vratné nejpozději 3 pracovní dny před představením.) Změny v programu vyhrazeny.

Kulíškova herna představuje tradiční české hračky. Soutěžně - zábavným 
programem bavilo Radio Kulíšek děti i dospělé také v Nové Pace. Mode-
lovým kolejištěm, slalomem s dětskými kolečky nebo možností postavit 
si model ze stavebnice MERKUR se dětské rádio z Krkonoš snaží přiblížit 
některé typické české hračky. V letošním roce obohatila Kulíškovu hernu 
tvořivá dílna z Muzea výroby dřevěných hraček Detoa Albrechtice. Malí 
i velcí si mohou, stejně jako při návštěvě interaktivní expozice, vyrobit 
z dřevěných dílků svoji hračku. Při některé z akcí pořádaných MKS Nová 
Paka budete mít tuto možnost i vy. 
Vlastní hračku si můžete udělat ale daleko dříve. Ve dnech 24. - 29. září 
jste zváni na Týden české hračky přímo do Muzea výroby hraček Detoa 
Albrechtice. V expozici uvidíte, jak se rodí fi gurky známého krtečka, 
vznikají dřevěné fi gurky zvířátek nebo součásti deskových her. Každý den 
porota vybere nejhezčí výtvory a na autory čekají pěkné odměny.

Kulíškova herna
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Předprodej a prodej vstupenek: pokladna otevřena půl hodiny před začátky představení. Změna programu vyhrazena.

ZÁŘÍ 2012

Upozornění: Dle zákona ČNR č. 241 každý účastník veřejné produkce kinematografi ckého díla se vstupným zaplatí v ceně vstupenky příplatek 1,- Kč. Informace o programu kina (půl hod. 
před začátky představení) na tel. Kina: 493 722 892; 8 – 15.30 na tel. MKS: 493 721 928; 737 289 732 nebo na www.kultura-novapaka.cz; info@kultura-novapaka.cz; kino@kultura-novapaka.cz

5. středa v 17.30 hodin
Madagaskar 3
Aby se dostali domů, byli ochotni hodně riskovat. Díky fenome-
nálnímu úspěchu předchozích dílů dostali v kinech třetí pokus, 
ovšem zda to tentokrát vyjde, zůstává ve hvězdách.
Animovaná komedie USA v českém znění – přístupné – vstupné 65 Kč – 95 min.

6. čtvrtek ve 20 hodin
Sněhurka a lovec
Sněhurka a lovec je výpravnou dobrodružnou fantasy, která 
možná paradoxně odpovídá verzi bratří Grimmů víc než Dis-
neyho fi lm.
Dobrodružný/fantasy fi lm USA v českém znění – přístupné – vstupné 65 Kč – 126 min.

12. středa ve 20 hodin
Love
Když se mluví o love, nemusí jít nutně o lásku, může jít o peníze. 
A o obojí jde také v novém milostném dramatu ze současné 
Bratislavy.
Slovensko-český koprodukční fi lm – nepřístupné do 12 let – vstupné 70 Kč – 90 min.

15. sobota ve 20 hodin
Meruňkový ostrov
Podmanivý příběh ženy zkoušené životem plným vášně, krutostí 
osudu a nespoutané lásky.
Slovenské romantické drama – nepřístupné do 12 let – vstupné 80 Kč - 102 min.

20. čtvrtek v 19 hodin
Velká láska Filmový klub
Jemně melancholická komedie o realitě lásky a manželství, plná 
důmyslných vyprávěcích postupů a vizuálních nápadů. Snímek 
doplňuje krátký fi lm Všechno nejlepší, půvabná anekdota, za 
kterou režisér Etaix získal v roce 1963 Oscara za nejlepší krátký 
fi lm – 15 min.
Francouzská komedie – vstupné pro členy FK pro ostatní s příplatkem – 87 min.

22. sobota ve 20 hodin
Zvítězit
Ve Zvítězit zkušený italský režisér Marco Bellocchio brilantně 
zobrazuje Mussoliniho nástup k moci skrze příběh o svedení 
a násilném podvedení jeho domnělé první ženy, Idy Dalserové. 
Dalserová se mu – tak jako většina Itálie – oddala tělem i duší.
Historické drama Itálie-Francie – nepřístupné do 12 let – vstupné 65 Kč – 122 min. 

26. středa v 17.30 a ve 20 hodin
Doba ledová 4: Země v pohybu
Nejoblíbenější zvířecí partička na světě je konečně zpět. Do kin 
se po třech letech vrací oblíbená mamutí rodinka.
Animovaná komedie USA v českém znění – přístupné – vstupné 65 Kč – 94 min.

29. sobota v 17.30 hodin
Markéta Lazarová
Jeden z nejvýznamnějších fi lmů české kinematografi e, který se 
do kin vrací v unikátní digitálně restaurované podobě. Vizuálně 
podmanivé dílo živě evokující 13. století, natočené Františkem 
Vláčilem podle slavné novely Vladislava Vančury a oceněné 
1. místem v anketě fi lmových kritiků o nejlepší československý 
hraný fi lm století.
Československý fi lm – přístupné - vstupné 70 Kč – 162 min.

Kino hraje dětem:
15. sobota v 15.30 hodin
Dětský bijásek
Pásmo pohádek
Vstupné 20 Kč

Připravujeme:
Muži v černém 3 – Útěk z MS1 – Pán nikdo – Ve stínu - Iron Sky
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ŠKOLY

Miloš Pošar - malíř, grafi k a ilustrátor
Akademický malíř Miloš Pošar se 
narodil v roce 1924 v Červeném 
Kostelci. Do prvních kontaktů se 
skutečnou výtvarnou prací se 
dostal u svého gymnaziálního 
učitele v Nové Pace Karla Šti-
ky. Akademii výtvarných umění 
absolvoval u prof. Vlastimila 
Rady. Brzy po ukončení Aka-
demie výtvarných umění přišel
na Zbraslav, která se mu stala 
na celý život rodinným i pracov-
ním zázemím.
Společně s rukopisným po-
dáním je dominantní složkou 
působivosti Pošarových obrazů 

OSOBNOSTI GYMNÁZIA (Gymnázium a SOŠPg)
V září 2010 si připomnělo Gymnázium v Nové Pace 100 let od svého založení. Oslavy doprovázely dva almanachy, z nichž jeden obsahuje 
přes sto medailonků, věnovaných významným osobnostem, které školou prošly. Gymnázium ve všech dobách významně ovlivňovalo život 
našeho města, a tak bychom vám chtěli v naší rubrice Osobnosti gymnázia lidi, kteří zde působili, průběžně představit. Dnes vás seznámíme 
s malířem, grafi kem a ilustrátorem Milošem Pošarem, příště vám představíme lékárníka a sběratele Richarda Geislera.

Miloš PošarMiloš Pošar

barva. Technika, kterou používá, dodává koloritu jeho maleb hebký 
pel a matnost takřka pastelovou, která v lomeně zelenavých, 
načervenalých, hnědavých či někdy i modravých tóninách vytváří 
sugestivní poetickou náladu a atmosféru, podmaňující svou de-
centní kultivovaností a koncentrovaným estetickým účinem.
Přestože se věnoval různým žánrům, krajina mu vždy byla nejbližší. 
Už v padesátých letech se významně prezentoval svým cyklem 
Vltavská krajina, kde nechyběly ani motivy z okolí Zbraslavi.
Ve svém bohatém uměleckém životě se nevyhýbal ani ilustrační 
práci a řada knih nese pečeť jeho výtvarného cítění. Zemřel 
v roce 2007.

Martina Vlačihová 

Zdroje:
• http://stary.mc-zbraslav.cz/salon/posarm.html
• http://www.krynek.com/respekt.html

Ve čtvrtek 19. června 2012 se na naší škole uskutečnil letní kon-
cert pro rodiče, prarodiče a všechny, kteří mají rádi hudbu, zpěv 
a tanec. V celém programu se představili žáci od těch nejmenších 
z přípravné třídy až po žáky 9. tříd. Předvedli, co se za celý školní rok 
v zájmových útvarech fungujících při ZŠ naučili. Na začátek přivítala 
všechny přítomné a celým programem provázela p. uč. B. Dixová.
Po krátkém úvodu se s první částí svého vystoupení představil školní 
sbor Čmeláčci, ve kterém zpívají žáci od přípravné třídy až po žáky 
5. tříd. Poté vystoupili nejlepší recitátoři a recitátorky školy. Svou 
hru na fl étnu ukázala A. Tauchmanová. Ve druhé části koncertu na-
zvané Láska v lidové písni vystoupili žáci 2. stupně s dvojhlasými 
lidovými písněmi z Čech, Moravy, Slovenska, Skotska a americkými 
country. Písně byly doprovázeny hrou na kytaru a příčnou fl étnu. Celé 
toto vystoupení bylo provázeno lidovými tanci. Na závěr programu 
vystoupili tanečníci z 9. třídy. Děkujeme všem účinkujícím za pěkné 
vystoupení a všem přihlížejícím za příjemnou atmosféru.

Mgr. Břetislava Dixová

Letní koncert žáků (ZŠ Husitská)

Již podruhé jsme s devátým ročníkem vstoupili do projektu 
sponzorovaného Městským úřadem Nová Paka – vydali jsme 
se do jižních Čech za poznáním pro nás prozatím neprobáda-

Vodácký kurz 9. třídy – „Na vlně“ (ZŠ Husitská)

ných břehů a vod řeky Vltavy v úseku Vyšší Brod – Boršov
nad Vltavou. V pondělí 11. 6. jsme se sešli v 6 hodin ráno, všich-
ni natěšení a nedočkaví, na vlakovém nádraží v Nové Pace. Až
na pár výjimek jsme vůbec nevěděli, co nás na druhém konci naší 
republiky čeká. Prozatím před námi byla dlouhá cesta, kterou jsme 
si chtěli jaksepatří užít. Taky se stalo. Odpoledne jsme dorazili do 
Vyššího Brodu, kde naše putování začalo. Po vyzvednutí raft ů, 
vest a pádel jsme se nalodili a „boj“ mohl začít. První den jsme 
zvládli cestu do kempu Rožmberk nad Vltavou. Stihli jsme postavit 
stany, udělat si večeři a byl tu večer. V úterý ráno snídaně, ba-
lení stanů a další etapa, tentokrát do nádherného památkového 
města – Českého Krumlova. Tady se na nás už k večeru počasí 
rozzlobilo a souvislý déšť nás zaléval až do oběda druhého dne. 
Nezbylo nic jiného, než se v dešti přece jen zabalit, a i když se 
nám vůbec nechtělo, vydat se na cestu dál. Po komplikovaném 
průjezdu městem jsme se dočkali konečně oblohy bez deště 
a razili si to dál do Zlaté Koruny. Scénář stejný, jako každý den. 
Ale hurá !!! Počasí se nám umoudřilo a ve čtvrtek ráno jsme 
vstávali s modrou oblohou. Alespoň poslední den plavby se nám 
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udělalo pěkně. Vydali jsme se do cíle naší plavby – Boršova
nad Vltavou. Po cestě jsme se zastavili ještě na zřícenině hradu 
Dívčí Kámen a pak už nás přivítal poslední kemp v Boršově. Plni 
zážitků a unavení jsme odevzdali lodě a ostatní vybavení, postavili 
naposled stany a těšili se na poslední večer. Byl fajn a nikomu 
se nechtělo jít spát. Ale co naplat. Ráno poslední balení a cesta 

na vlak. Dlouhá, těžká – ach ty věci – a určitě i trochu smutná. 
I když jsme se domů těšili všichni, bylo nám líto, že to skončilo. 
Po několika prospaných hodinách ve vlaku nás přivítalo známé 
nádraží a nedočkaví rodiče. Tak tedy snad někdy příště a hlavně 
vodákům zdar!!!

Mgr. Břetislava Dixová

Lepší je stavět na „zelené 
louce“ než rekonstruovat, 
modernizovat starý objekt je 
názor mnohých stavbařů. Leč, 
právě umění těch starších za-
kotvit objekty do prostoru, 
aby v něm dokonale splývaly, 
a k nim přidat technický um 
dnešních stavbařů – to vy-
tváří pro dnešek i budoucno 
zajímavé hodnoty. Příkladem 

je modernizace objektu Střední školy gastronomie a služeb 
v Nové Pace na Masarykově náměstí.
V podstatě se jednalo o výstavbu patra na severním a východním 
křídle budovy (v prostoru půdy) s cílem vytvořit další funkční pro-
story pro výuku. To se stavbařům dokonale povedlo, konstatuje 
s potěšením Milan Pospíšil, ředitel školy. Tím, že máme v této, 
dnes už historické budově ustálený a spíše větší počet žáků, 
potýkáme se neustále s prostorovými problémy. To nás nutilo 
přesouvat skupinky žáků po budově, vyučovat někdy i na chodbě 
a k tomu konstruovat i učební rozvrhy. Bylo to náročné na žáky 
i na pedagogy. Proto jsme o přístavbu usilovali už delší dobu.
Samotný proces výstavby probíhal od listopadu minulého roku
do poloviny letošního července. Tedy za plného provozu, kdy však 
lidé venku nevěděli téměř nic, co se děje v prostorách školy. A že 
toho bylo. Od vyklizení nejrůznějšího haraburdí až po stavební 
a montážní práce, kdy v prostorách půdy „vznikly“ nové učebny, 
sociální i hygienické zázemí i tolik potřebný výtah.

V průběhu rekonstrukce půdy museli stavbaři z hradecké fi rmy 
Eredomo řešit i některé problémy. Protože o patro níž máme 
počítačové učebny, měli jsme velkou obavu, aby nám při likvidaci 
stávající střechy neprotekly stropy. Firma to vyřešila tak, že stá-
vající střechu nechala, v daném prostoru vyzdila pilíře a příslušné 
obvodové zdivo, udělala novou střechu a teprve poté zlikvidovala 
tu „starou“. Dalším příkladem byla neplánovaná přeložka odpa-
dového potrubí včetně odboček při výkopu základů pro výtah. 
I s tím projekt nepočítal. Ono úsloví – myslet hlavou při práci – se 
těmto stavbařům zřejmě vyplácí, dodává s úsměvem ředitel Milan 
Pospíšil a ukazuje štos dokumentů souvisejících s touto stavbou. 
Dokladem toho byla nejen příkladná každodenní komunikace s ve-
dením školy, ale i splněný rozpočet, kdy se do výše 12,5 milionů 
korun vešlo i nové schodišťové okno vstupního schodiště vedlejší 
Základní umělecké školy.

Oldřich Houška

Myslet hlavou při práci se vyplácí (SŠGS)

Rekonstrukce SŠGS v Nové Pace, nejvyšší patro - pohled ze zaduRekonstrukce SŠGS v Nové Pace, nejvyšší patro - pohled ze zadu

Končí prázdniny. Naši bývalí deváťáci zahájí nový školní rok
na středních školách a odborných učilištích. Je to každoročně se 
opakující změna. Vždy jsme rádi, když se přijdou ukázat, popovídat 
si, sdělit nové zážitky.
Tahle devátá třída byla v mnohém výjimečná. Škola v Komenského 
ulici mívala dříve 3, častěji 4 paralelní třídy. S úbytkem dětí jsou 
dnes jen dvě. Až na výjimku. Poprvé se stalo, že byla pouze jedna 
třída. Právě ta bývalá 9. A. Spojení dvou osmiček mohlo přinést 
řadu problémů, ale vše se docela dobře zvládlo. V duchu myšlen-

Je to samozřejmé… pozvat (ZŠ Komenského)

ky naší bývalé kolegyně. Ta v září začínala hodiny jednoduchou, 
krásnou větou. „Buďme na sebe vzájemně hodní“. Ano, občas byl 
nějaký problém, zalajdačení. Muselo se hledat řešení…
Ale i ve škole, při exkurzích, soutěžích , mimořádných akcích jsme 
se u dětí setkávali s ochotou a chutí pomoci. Udělat něco navíc. 
Při vánočních dílničkách, zápisu do první třídy, realizaci projektu 
Comenius a mnoha dalších.
Připomenu jen dva momenty, kdy jsme byli mile překvapení.
„Nespaní ve škole“. V květnu jsme se večer sešli a celou noc 
provozovali nejrozmanitější aktivity na školním dvoře, na chod-
bách, v aule, v hale… Kolegové nachystali hry, soutěže, různá 
překvapení. Po celou noc se střídaly rozmanité činnosti. Ani jednou 
nezaznělo... „a mě to nebaví… to je nuda… a to musíme?...“ Nao-
pak. Jejich karaoke, partička, nasazení při pohybových aktivitách… 
Úžasné. Bavili se, sami vymýšleli, byli nesmírně aktivní.
Pospolitost, vzájemnou pomoc a kreativitu dokázali i na školním 
výletu v Sedmihorkách. Promáchané stany, přívaly deště při cestě… 
Vše brali s humorem. Zabavili se, vymýšleli nové a nové činnosti.
Zcela v duchu hodnocení předsedy třídy – vyřešili neřešitelné.
Tradicí je rozloučení s končícími devátými třídami den před koncem 
školního roku. Slavnost probíhá odpoledne v aule školy. Jsou pozváni 
zástupci města, přichází i učitelé a zaměstnanci školy. Tradičně vše 
propojuje mluveným slovem zástupce rodičů - paní Hana Fejfarová. 
Odpolední setkání sledovali rodiče, prarodiče i sourozenci.
Končící deváťáci, slavnostně oblečení, přijali vysvědčení. Vyslechli 
slova starosty i ředitele naší školy. Vystoupili s vlastním připra-
veným rozloučením se školou a učiteli… Při příchodu na jeviště, 
před převzetím vysvědčení, proběhlo šerpování.
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Co může nabídnout tzv. stará hudba současnému člověku? „Stará“ 
rozuměj, milý čtenáři, jako nálepku, kterou historici - třídilové při-
dělili hudbě do 18.století. Pokud se touto hudbou budeme zabývat 
blíže, zjistíme, kolik má společného např. s dnešní popmusic! Může-
me se podivit tomu, že naše prapraprabáby těšila stejná harmonie 
jako nás dnes, že třeba The Beatles doprovází tentýž bas, jaký 
použil Pachelbel před 300 lety pro svůj Kánon. Kořeny našeho 
hudebního myšlení a cítění pocházejí právě z této doby – a když 
to člověk prohlédne, zjistí, že se toho zase tolik nezměnilo. Jen 
jsme se nechali o některé radosti lehkovážně připravit...
Úsloví „co Čech, to muzikant“ pochází z dob, kdy součástí škol-
ní docházky bylo muzicírování na chrámových kůrech – děti
pod vedením kantora zpívaly a hrály často na více různých nástro-
jů. Tato tradice byla přerušena a v dnešní „době gumové“ poslou-
chá člověk uspěchaný (homo properus) už ze zvyku spíše hudební 
konzervy, než aby si sám připravil čerstvý hudební zážitek.
Sportovním přístupem k hudbě vzniká často tlak a veliké očeká-
vání výkonu. Ale o to vůbec nejde. Nejde o to vítězit na podiích. 
Učení je cesta radosti a inspirace. Jako zásadní úkol pedagogů 
ZUŠ vidím předávat dál nadšení a lásku k hudbě (tanci) umění. 
Právě my, učitelé, máme možnost vzbudit či nevzbudit zájem 

o krásno a tradici – poklady našich předků, které jsou proudem 
času neseny pouze a jenom živými zájemci.
Mým přáním je, aby se ZUŠ stala místem k setkávání se
na poli tvořivosti pro malé i velké. Kromě výuky dětí budeme 
nově nabízet i kurzy pro dospělé, které jinak v našem vzdělávacím 
systému chybí. Chceme nabídnout aktivní tvořivý odpočinek těm, 
kteří mají chuť oprášit svoje hudební znalosti z mladých let, ale 
i dospělým začátečníkům. V rámci lekcí pro dospělé chystáme 
i nabídku víkendových kurzů. 
Ať už se člověk věnuje hudbě na jakékoliv úrovni, neměl by být 
ochuzen o její rozměr sociální. Pro mnohé je společné muzicí-
rování jediný důvod, proč se hudbě vůbec učit – a jistě to není 
málo! Novinkou na ZUŠ bude rozšířená výuka ansámblů různých 
žánrů - opět pro zájemce všech věkových kategorií. Vaše náměty 
ohledně témat kurzů a další připomínky můžete posílat na adresu 
reditel@zusnp.cz.
Ráda bych vás všechny přizvala k tomuto projektu. Konkrétně 
v mém případě půjde o předávání štafety nadšení v souborové 
hře a v nově otevřeném oboru - ve hře na violu da gamba. Těším 
se na shledanou s vámi v novém školním roce!

Magda Uhlířová, ředitelka ZUŠ Nová Paka

Stará hudba a další novinky (ZUŠ)

A o něm chci napsat trošku víc. Za devět let se v obou třídách vy-
střídalo celkem 6 třídních učitelů. Tedy přesněji, mimo mne 5 třídních 
paní učitelek. Kluci a holčiny na ně nezapomněli. Pozvali je, poděkovali 
jim, připravili květinové dárky. Z jejich rukou přijali šerpy…
Když jsme o slavnosti hovořili v pátek, shodli jsme se. Rozloučení 
proběhlo důstojně. Pozvání paní učitelek z prvního stupně bylo 
příjemným překvapením.

Ano, pomyslíte si, vždyť to je samozřejmé – pozvat....
Skutečně – mělo by to tak být.

Chci těm 28 dívkám a chlapcům bývalé 9. třídy popřát šťastné vykro-
čení, úspěšná léta studií a učení. Jistě to budou příjemné chvíle. 
Za všechny dospěláky naší školy, za učitele i vedení včetně paní 
sekretářky a pana školníka (kamaráda této třídy).

Milan Kaplan, bývalý třídní učitel

Základní umělecká škola Nová Paka 
Masarykovo náměstí 1

Přijímací talentové zkoušky
pro hudební, taneční a výtvarný obor ZUŠ

pro školní rok 2012/2013

3. - 25. 9.  2012 od 14 do 16 hodin
Informace v kanceláři školy po - pá 8:00 – 15:00 h.

tel. 493 722 546

Hudební obor (od 5 let)
hra na housle, violu, violoncello, violu da gamba, klavír, varhany, zpěv, zobcovou 
fl étnu, příčnou fl étnu, klarinet, trubku, saxofon, kytaru, akordeon, el. klávesové 

nástroje (keyboard), bicí nástroje, el. kytaru a baskytaru

na pobočce v ZŠ K. V. Raise Lázně Bělohrad vyučuje-
me hru na klavír, trubku a zobcovou fl étnu

Taneční obor (od 5 let)
klasický, scénický, moderní a lidový tanec, taneční průprava a praxe

vyučujeme také na  pobočce  
v ZŠ K. V. Raise Lázně Bělohrad

Výtvarný obor (od 5 let) 
kresba, malba, grafi ka, modelování, keramika, užitá tvorba a dekorativní 
činnosti, batikování, malba na sklo, hedvábí, práce s přírodními materiály 

a drátování…

!NOVĚ TAKÉ KURZY  PRO DOSPĚLÉ!
pro začátečníky i pokročilé, jednotlivce i ansámbly
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ZE SPORTU

Den před ukončením letošního školního roku se naplnil Letní 
stadion novopackého Sokola nejmenšími atlety, kteří se sedmou 
Sokolskou olympiádou dětí přišli rozloučit s letošním školním, ale 
i sokolským rokem. 
Slavnostní atmosféru dětských závodů dětí od tří do deseti let 
posvětili i rodiče a prarodiče, kteří přišli ratolesti povzbudit v je-
jich snažení a zároveň si užívali za krásného počasí odpoledne. 
Průběh všech disciplín 50 m, resp. 100 m, 50m př., míček, dálka 
a štafeta s rodiči byl velice zajímavý a na některých capartech 
bylo znát, že nezávodí poprvé. Největší vzruch nastal při štafetě 
dětí a rodičů, kdy malí atleti štafetu rozbíhali a kolík předali fi ni-
šujícímu otci nebo matce, kteří běželi jako o život, aby to svým 
ratolestem nepokazili. 

Dětská olympiáda oslavila 150 let packého Sokola

Rekordní počet 113 dětí v osmi kategoriích (čtyři nejstarší 2000 
– 2001 a 2002 – 2003 byly spojeny do 2 kategorií) spolu se svým 
dospělým doprovodem zaplnili nejen umělohmotnou dráhu, ale 
i další atletické sektory a stranu vedle budovy. Všechny běhy byly 
měřeny elektronicky pomocí cílové kamery. Již po několikáté nebyla 
sokolská olympiáda záležitostí pouze packých sokolíků a malých 
sokolek, ale startovaly zde i dětí, které v Sokole nejsou a navíc se 
na startu různých disciplín objevily i děti z jiných měst. Po skončení 
poslední disciplíny, což byly štafety rodičů s dětmi, byli v každé 
disciplíně a kategorii dekorováni první tři závodníci. Pořadatelé 
tentokráte udělili celkem 69 sad zlatých, stříbrných a bronzových 
medailí, pro které si děti chodily na stupně vítězů. Bylo velice 
roztomilé pozorovat zvláště ty nejmenší dvou až čtyřleté caparty, 
jak se dokázali radovat. Dojemné bylo jejich vzájemné blahopřání 
k úspěchům a následné pózování pro fotoaparáty. Atletičtí roz-
hodčí a elektronické měření času spolu s velice aktivní činnosti 
vedoucích družstev jednotlivých kategorií z řad rodičů, to vše 
přispělo k rychlému a bezproblémovému spádu celého odpoledne, 
které perfektně organizovala ředitelka dětské olympiády Daniela 
Coganová, jinak cvičitelka těch nejmenších dětí v Sokole.
I jako předcházející atletické závody dětí ukázala i olympiáda, 
že mezi dětmi je hodně talentovaných malých sportovců, kteří 
dokázali zvítězit ve více disciplinách a tyto výkony prokazují 
i několik let po sobě. Některé jejich výkony, zvláště desetiletých 
mladých atletů, již stojí za povšimnutí. Bude záležet jen na nich, 
jak schopnosti a vztah ke sportu dále v budoucnosti zúročí, ať 
již na tartanu nebo palubovce či na hřištích jiných sportů. Zdařilé 
odpoledne se sportem těch nejmenších bylo ukončeno tradičním 
opékáním buřtů.
Vítězové jednotlivých kategorií:
2009 a mladší – dívky - 50 m: 15,22, 50 m př.: 17,92 - obě disciplí-
ny Anna Vitáková, dálka: 0,80, míček: 4,93 - obě discipliny Ivana 
Ježková, štafeta: Karolína Kazdová s otcem.

2008 - dívky - 100 m: 24,87, 
50 m př.: 16,93, dálka: 1,05 
vše Anna Viková, míček: Adéla 
Jiskrová 4,51, štafeta: 48,12 – 
Anna Viková s matkou, chlapci 
- 100 m: 26,22, 50 m př.: 15,87, 
dálka: 1,12 – vše Vojtěch Křížek, 
míček: Jan Ruml 6,66, štafeta: 
David Formánek s otcem 43,8. 
2007 dívky - 100 m: 24,1, 50 m 
př.: 13,1 obě disciplíny Lucie Je-
řábková, míček: Tereza Dyntrová 5,47, dálka: Hana Ježková 1,20, 
štafeta: Lucie Jeřábková s otcem 47,8, chlapci - 100m: 21,46, 50 m 
př.: 11,57 obě disciplíny Jakub Samler, míček: Jan Celjak 9,79, dálka: 
Matěj Kracík 1,35, štafeta: Jakub Samler s otcem 40,3.
2006 – dívky - 100 m: 21,93, 50 m př.: 12,70, míček: 6,29, dálka: 1,90 
- vše Kateřina Klazarová, chlapci: 100 m: 19,37, 50 m př.: 10,94, 
dálka: 2,47 vše Martin Plecháč, míček: Martin Janouch 15,05, 
štafeta: Martin Plecháč s otcem 49,8. 
2005 – dívky - 100 m: Zara Albrechtová 19,62, 50 m př.: 11,23 míček: 
13,93 obě disciplíny Ester Kašparová, dálka: Patricie Čoričová 2,24, 
chlapci - 100 m: 17,79, 50 m př.: 10,03 obě disciplíny Ondřej Cogan, 
míček: Lukáš Valenta 20,65, dálka: David Špicar 2,81, štafeta 
společně s dívkami: Mikuláš Cogan s matkou 44,9.
2004 – dívky - 100 m: 17,67, 50 m př.: 9,63, míček: 20,96 dálka: 
2,56 vše Sára Křížová, chlapci: 100 m: Denis Dytrich 18,09, 50 m př.: 
10,01, dálka: 2,41 obě disciplíny Zdeněk Kavan, míček: Ondřej Adam 
22,55, štafeta: Denis Dytrich s otcem 49,5.
2002 - 2003 – dívky - 100 m: Kristýna Barková 18,66, 50 m př.: 
11,58, dálka: 2,76 obě discipliny Bára Muchová, míček: Martina 
Ticháčková 24,01, chlapci - 100 m: 15,61, míček: 41,56, dálka: 3,83 
vše Mirek Špicar, 50 m př.: Jakub Vávra 10,24, štafeta společně 
s děvčaty: Daniel Sporysch s matkou 44,6.
2000 - 2001 – dívky – 100 m: 15,08 50 m př.: 9,22, dálka: 4,02, 
míček: 33,66 vše Kristýna Jánská, štafeta společně s chlapci: 
Bára Janoušková s matkou 47,8, chlapci - 100: 14,79, 50 m př.: 
9,42, dálka: 4,09 vše Jakub Fiala, míček: Petr Adam 37,12.
Dětská olympiáda mimo výstavy a veřejné hodiny byla další 
oslavou 150 let novopacké tělocvičné jednoty. Tentokráte ti 
nejmenší ukázali, že se pačtí sokolové o svoji budoucnost nemusí 
bát. Malí sportovci se budou loučit s letní sezónou po prázd-
ninách na podzimních atletických závodech ve čtvrtek 20. září 
na Letním stadionu.

Míla Pour
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O předposlední červencové 
sobotě uspořádal Fit club Jičín 
ve Dřevěnici a okolí krátký tri-
atlon nazvaný Dřevěnický rykot. 
Triatlon o distancích - plavání 
380 m, kolo 21 km a běh 4 km 
byl zahájen ve 14 hod., kdy 
hladinu rybníka Hlíza za dře-
věnickým kempem rozčeřilo 
dvaaosmdesát plavců, kteří se 
vydali na prvou část triatlonu.
Hned od startu se vysunuli
do čela pražský Matěj Valtr 
a Jaroslav Jíra ze Cvikova, kteří 
získali postupně až 40 sekund 
náskoku. Zbývající závodníci 
plavali za sebou v těsném 
sledu. Náskok vedoucí dvojice 
téměř zlikvidoval v prvém depu 
rychlým převlekem Ruda Cogan, 

který na cyklistickou trať vyjel půl minuty za Jírou a těsně násle-
dován Valtrem. Ostatní při nasedání na kolo ztráceli na vedení 
plaváním a převlékáním nejméně další půl minutu.
Výborně jedoucí Cogan odjel hned na začátku druhé části triat-
lonu oběma pronásledovatelům a získal před nimi solidní náskok. 
Tito dva výborní plavci své postavení dlouho neudrželi, když 
z vyrovnaného pole se postupně propracovali dopředu výborní 
domácí závodníci na horských kolech Pavel Kubín, Petr Kordík 
a pořadatel Aleš Bílek.
Cyklistická trať s převýšením 630 m vedla postupným stoupáním 
přes Zboží až na Kumburk. Na Kumburku činil náskok Cogana před 
Kubínem 22 sekund, další triatlonista Kordík byl již zpět o 3 minuty. 
V rychlých sjezdech Cogan náskok mírně navýšil, a tak na běžec-
kou trať s převýšením 150 m vybíhal jako první. Za ním se vydali 
v následujícím pořadí Kubín, Kordík, Bílek a Tondr.
Běžecké kvality Cogana a jeho náskok nedával šanci bojovat zbýva-
jícím závodníkům o první místo a rovněž Kubín na druhé pozici měl 
toto místo, díky výbornému kolu, již téměř jisté. A tak triatlonisté 
bojovali hlavně o třetí pořadí. Výborným během a hlavně závěrem si 
ho vybojoval Matěj Valtr, když se z 9. místa průběžného pořadí pro-
bojoval dopředu a v cílové rovince předběhl jičínského Kordíka.

Ruda Cogan
vyhrál Dřevěnický rykot
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Poř. Klub V P Body Sety Hry Body 
v tab.

1. TENIS-CENTRUM DTJ HK A 7 0 45:18 99:40 726:454 14
2. TC Hořice A 6 1 38:25 82:56 690:549 13
3. VŠTJ UK Hradec Králové A 4 3 30:33 64:72 578:613 11
4. TK Ústí n. Orlicí A 4 3 29:34 64:73 561:597 11
5. TO SK Žamberk A 3 4 30:33 64:70 548:604 10
6. Tenis Nová Paka A 2 5 31:32 67:71 603:627 9
7. TO TJ Tesla Pardubice 1 6 26:37 55:82 542:645 8
8. TK Pernštýn 1897 Pardubice B 1 6 23:40 52:83 499:658 8

Návrat novopackých tenistů do Východočeské divize dospělých 
měl po jedenáctileté přestávce dramatický průběh, který vyústil 
ve šťastný konec. Po počáteční euforii, kdy družstvo porazilo 
na domácích dvorcích hladce TO TJ Teslu Pardubice 8:1 a venku 
spolufavorita soutěže TO SK Žamberk A 6:3, přišla konfrontace 
s pozdějším vítězem Tenis – Centrem DTJ Hradec Králové A. Přes 
vyrovnaný průběh a průběžné vedení v utkání 3:2 došlo nejen 
ke zvratu v zápasu, jenž vyústil v konečný výsledek 3:6, ale i ke 
zlomu ve vývoji celé sezóny. Následkem toho již tým čekaly 
jen samé porážky. Dvě venkovní s TK Pernštýn 1897 Pardubice 
B a VŠTJ UK Hradec Králové 4:5 a s TK Ústí nad Orlicí A a TC 
Hořice A 3:6. Konečné šesté místo nedávalo jistotu setrvání 
v soutěži, záchranu zajistily až výsledky posledního kola 2. ligy. 
Z té sestupuje do Východočeské divize jediné družstvo, a divizi 
tak opouštějí pouze poslední dva celky. Za družstvo nastupovali 
Veronika Buřičová, Adriana Drabbová (hostující z VČE Hradec 

Návrat do divize se šťastným koncem
Konečná tabulka Východočeské divize:

Králové), Lukáš Jebavý, Patrik Matouš, Jakub Krause, Aleš Řehák 
a Ondřej Janata. Jan Blažek

Poř. Klub V P Body Sety Hry Body 
v tab.

1. Baník Žacléř 6 1 41:22 90:49 734:526 13
2. Tenis Nová Paka B 6 1 41:22 88:51 694:563 13
3. TK Semily A 4 3 27:36 62:80 594:668 11
4. Chlumec n/Cidlinou A 3 4 35:28 76:62 648:604 10
5. Spartak Vrchlabí A 3 4 34:29 75:66 627:605 10
6. TJ Lázně Bělohrad B 3 4 26:37 57:80 549:615 10
7. LTC Jaroměř 2 5 24:39 53:82 548:649 9
8. LTC Nový Bydžov C 1 6 24:39 52:83 498:662 8

Královéhradecká krajská soutěž I. třídy A dospěla k dramatickému 
rozuzlení. O vítězi a postupujícím do Krajského přeboru rozhodla až 
závěrečná přímá konfrontace dvou nejlepších celků soutěže. Dosud 
vedoucí Baník Žacléř měl výhodu domácího prostředí a hosté z Teni-
su Nová Paka B potřebovali k jistotě postupu vítězství 6:3. Dvouhry 
mužů byly zcela v režii hostů. Jan Šmidrkal porazil Petra Efl era 7-6 
a 6-3, Martin Erban Tomáše Davídka 7-5 a 6-3, Milan Stránský byl 
nad síly Marcela Douska po výsledku 6-2 a 6-4 a konečně Pavel 
Krause zvrátil nepříznivý stav 1-5 v rozhodující sadě k výhře 3-6, 
7-6 a 7-6 nad Markem Douskem. Skóre výrazně zkorigovaly domácí 
ženy Orlowská a Sůvová, které získaly tři body v měření s Petrami 
Kracíkovou a Krauseovou. Vítězný bod hostů získala dvojice Krause 
– Šmidrkal po třísetové výhře nad párem Dousek – Dousek 5-7, 
6-3 a 6-1. O postupujícím rozhodla až závěrečná pánská čtyřhra, ve 
které se štěstěna usmála na domácí Efl era s Davídkem díky výhře 
nad dvojicí Erban – Stránský po dramatickém průběhu a těsném vý-
sledku 6-4, 5-7 a 7-5. Celková výhra Tenisu Nová Paka B 5:4 stačila jen 
na konečné druhé místo, když o pořadí rozhodl až rozdíl celkových 
setů! Jakkoliv byla pravidla určující celkové pořadí stanovena již před 
začátkem soutěže, je třeba poznamenat, že tenis a konkrétně ten 
ve Východních Čechách je jeden z mála sportů, který upřednostňuje 

Postup unikl jen těsně Konečná tabulka Královehradecké krajské soutěže 1. třídy A

skóre před vzájemnými zápasy. Přesto nezbývá než soupeři ze Žaclé-
ře sportovně blahopřát. V předchozích zápasech v sezóně družstvo 
porazilo LTC Jaroměř 8:1, TJ Lázně Bělohrad B 6:3, LTC Nový Bydžov C
5:4, Spartak Vrchlabí A 5:4 a Chlumec nad Cidlinou A 8:1. Jedinou 
a dosti smolnou porážku přineslo domácí měření s TK Semily A po 
výsledku 4:5. Za družstvo nastupovali Kristýna Voráčková, Petra 
Kracíková, Petra Krauseová, Jan Šmidrkal, Martin Erban, Milan 
Stránský, Pavel Krause, Štěpán Šec a Ondřej Janata.

Jan Blažek

„Je to pro mne srdeční závod, protože je to triatlon nejblíže
od mého domova. A je to i krásný závod. Loni jsem zde měl na trati 
dva pády a skončil jsem šestý. Letos jsem věnoval čas najíždění 
trati, a tak jsem si mohl dovolit riskantní sjíždění dolů z Kumburku. 
Kilometr před cílem jsem sice píchl, ale s tím už jsem dojel. Běh byl 
bez problémů“, řekl po závodě spokojený vítěz Ruda Cogan.
Výsledky: 1. Rudolf Cogan (Nová Paka) 1:17,17, 2. Pavel Kubín (Carla 
kupkolo) 1:18,05, 3. Matěj Valtr (Triva Praha) 1:22,11, 4. Petr Kordík 
(Cyklo point Jičín) 1:22,20, 5. Tomáš Kulhánek (TJ Krkonoše Vrchlabí) 
1:22,33, 6. Aleš Bílek (Cyklo point Jičín) 1:24,05.
Z veteránů byl nejlepší Štěpán Karban (Carla kupkolo) 1:22,57, před 
Jiřím Žákem (Continental Sport club) 1:25,00 a Jarmilem Bukov-
ským (Kumburský Újezd) 1:28,00. V ženách byla nejlepší Vendula 
Pekárková (1:48,29).

Míla Pour

Packou čtyřiadvacetihodinovku vyhrál Luboš Kristan
Druhou červencovou sobotu dopoledne si dala sedmička odváž-
ných cyklistů dostaveníčko na autobusovém nádraží v Nové Pace, 
aby si poměřili svoji vytrvalost a vůli na populární, ale velice 
těžké čtyřiadvacetihodinovce pořádané místní Tělovýchovnou 
jednotou. Povětrnostní podmínky byly již tradičně, jak bývá 
v tuto dobu, velice rozmanité. Letos nestartovaly cyklistické 
špičky, jako Ruda Cogan, který drží traťový rekord z roku 2008 

s 731,43 ujetými kilometry, nebo Dan Polman, držitel rekordu 
z roku 2003 se 719,89 kilometry a také zároveň držitel českého 
rekordu, který vytvořil roce 2010 ve Švýcarsku s 880 ujetými 
kilometry.
Na druhé straně zde nechyběli zkušení matadoři, kterým se 
zde již v minulosti podařilo překonat úctyhodnou porci 600 km.
Na start se již po desáté postavil nejstarší účastník peletonu, 
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šedesátiletý Milan Richter z Ústí nad Orlicí. Nechyběl zde ani 
zkušený Luboš Kristan z Vysokého n. J., který podle dřívějších 
nejvíce najetých kilometrů 702,76 km byl letošním favoritem. 
V neděli dojel spokojen, když potvrdil svoji roli favorita a s naje-
tými 696,05 km dokázal novopackou čtyřiadvacetihodinovku o ví-
ce než 60 km vyhrát. Mezi účastníky se tentokráte prezentovali 
i tři pačtí cyklisté Petr Hnízdo, Petr Jelínek a Vladimír Knap.
Výsledky: 1. Luboš Kristan (CYKO Vysoké n. J.) 696,05, 2. Petr 
Řezníček (BC Sport Semily) 634,79, 3. Milan Richter (CTC Ford Ústí 
nad Orlicí) 528,32, 4. Petr Hnízdo (Velocipéd klub Nová Paka) 403,55, 
5. Petr Jelínek (BAKAKO Nová Paka) 286,09, 6. Petr Jurečka (Příbor) 
250,00, 7. Vladimír Knap (Suchánek a Walwaren) 208,95.

Míla Pour Účastníci závoduÚčastníci závodu

Parta štikovských sportovních nadšenců uspořádala dne 5. 7. 2012 
na novém víceúčelovém hřišti turnaj v nohejbalu. Turnaje se 
účastnilo 10 družstev a kromě domácích byla přítomna družstva 
z Heřmanic, Vrchoviny, Staré Paky, Lázní Bělohrad a Prahy.
Hrálo se systémem každý s každým a odehrálo se celkem 45 zá-
pasů. Boje byly urputné, ale fér. 
Po celodenním klání bylo pořadí:
1. Krupka Pavel, Ryba Zdeněk
2. Velich Oldřich, Jezbera Lukáš
3. Luňák David, Luňák Marek
4. Procházka Václav, Haman Marek
5. Palas Radek, Vazda Jiří
6. Ulrych Tomáš, Brádle Lukáš
7. Brádle Jaroslav, Brádle Petr
8. Soviár Josef, Svoboda Štěpán
9. Povr Stanislav, Povr Daniel
10. Gernat Jiří, Vágenknecht Bohumil

Konečné výsledky vyhlásil a ceny všem družstvům předal předseda 
Osadního výboru pan Reiman. Dále předseda poděkoval všem, kdo se 
o zdárný průběh a organizaci zasloužili, včetně výborného občerst-
vení. Dále musíme poděkovat všem sponzorům, a to fi rmám: Silitěs, 
VAJA-Zahradní technika, Kuchyně Ulrych, Restaurace U Libušky.
Věříme, že se turnaj stane tradicí.

Předseda Osadního výboru, Otomar Reiman

Štikovský nohejbal

Možná, že naši čtenáři mají ještě v paměti nezapomenutelný 
husarský kousek packého cyklisty Dana Polmana, který před třemi 
roky, překonal na kole za méně než 17 hodin vzdálenost mezi 
Benátkami a vrcholem Großvenediger. Když to vyšlo z Benátek, 
tak proč nezkusit něco podobného, ale i obtížnějšího, z Vídně. 
Proto se tentokráte úspěšně tento biker pokusil o další smělý 
extrémní bike&hike projekt – „Knock the Glock“ spočívající ve 
zdolání vlastními silami v co nejkratším čase vzdálenost mezi 
Vídní a Großglocknerem vysokým 3798 m. K myšlence ho inspiroval 
původ názvu hory odvozený od jejího tvaru, který připomíná velký 
zvon. Ve vídeňské katedrále Stephansdom se nachází Pummerin 
– druhý největší zvon v Evropě, který patří k jedněm ze symbolů 
Rakouska, stejně tak jako vrcholový kříž na Großglockneru. Nápad 
propojit tyto dva symboly na sebe nenechal dlouho čekat. 
Začátkem srpna využil velmi příznivé předpovědi počasí, a tak 
společně s bratrem Martinem a kamarádem Petrem Novákem 
vyrazili do rakouské metropole, aby 1. srpna ve 14:30 odstartovali 

Dan Polman tentokráte KNOCK the GLOCK
pouť vedoucí celkem přes šest z devíti spolkových zemí (Vídeň, 
Dolní Rakousko, Štýrsko, Salcbursko, Korutany a Tyrolsko). Bratr 
Dana Martin řídil doprovodný automobil a Petr Novák pořizoval 
záběry pro dokumentární fi lm. 
Porci kilometrů a výškových metrů mezi hlavním městem a nej-
vyšším vrcholem Rakouska se Danovi podařilo překonat za neu-
věřitelných 22 hodin a 15 minut. Z Vídně dojel na silničním kole 
packý biker nad vysokohorskou obec Kals. Tento úsek čítající 452 
kilometrů a 5400 výškových metrů zdolal průměrnou rychlostí 
27,9 km/h za 16 hodin a 13 min. Následně přesedlal na horské kolo, 
na kterém vyjel po strmé a technicky náročné pěšině k chatě 
Stüdlhütte ve výšce 2801 m, odkud se společně s kameramanem 
Petrem Novákem a přítelem – horským vůdcem Franzem Holzerem 
vydal vstříc lezeckému výstupu přes hřeben Stüdlgrat k vrcholu 
Großglockneru vysokému 3789 m. Následně sestoupil po normální 
cestě zpět k chatě Stüdlhütte, kde chatař Georg Oberlohr připravil 
malou oslavu. Pak už Dana čekal jen dlouhý sjezd do obce Kals, 
kde po 27 hodinách celou „šílenou pouť“ ukončil. 
Na dalších řádcích svoji heroickou pouť podrobně popisuje 
sám hrdina této cesty Dan Polman: „Vyráželi jsme ve středu 1. 
srpna z okraje Vídně. Cesta to ze začátku nebyla příliš vábná 
– všude hodně aut a hlavně semaforů. Foukal boční vítr a slunce 
doslova pražilo – nic moc pro mě, kluka z Podkrkonoší. Když 
se na obzoru objevily siluety hor, začínal jsem se hodně těšit
na přejezd horského sedla na Semmeringu ve výšce 965 m, které 
je na necelém stém kilometru. Silnička se tam motá pěkně v le-
se a člověk se navíc může pěkně postavit do pedálů a opustit 
strnulý „časovkářský“ posed. 
Za Semmeringem se dostávám do své oblíbené oblasti, kterou je 
údolí řeky Mürz, což je jediné údolí na celé trase, kterým budu 
klesat. Silnička tu letí jako střela a záhy přijíždím do údolí řeky 
Mur. Tady to už tak idylické není. Průmyslová města Bruck an 
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Po sedmadvaceti hodinách od startu z Vídně konečně zvoním
na paní v penzionu ve vesničce Kals. Poté, co se lehce zhrozila 
mého opuchlého obličeje, mi už hbitě ukazuje pokoj s postelí 
a sprchou – dvěma věcmi, na které jsem se tolik těšil. Užívám 
si je a čekám na kluky, až dorazí, abychom zašli do hospody na 
pivko a něco dobrého k jídlu. Jelení guláš je skvělý, stejně jako 
pivo z mého oblíbeného Grazu. 
Skoro se nám ani nechce jít spát, protože celá akce Knock the 
Glock se zvrtla v takový živý sen. A teď je nám líto ho zaspat. 
Pak už se mé tělo ale právem dožaduje spánku a rád mu vyhovím. 
Zaslouží si to, protože si fakt hráblo do rezerv – spálilo přes 
12 000 kilokalorií. 
Děkuji všem zúčastněným, bez jejichž podpory by tahle velká jízda 
zdaleka nešla zrealizovat. Hlavně bráchovi, Ňůmenovi, ale i našemu 
strážnému andělu na skále Franzi Holzerovi a Georgovi Oberlohrovi 
za skvělé zázemí jeho chaty a pro Ňůmena i off roadu a lanovky. 
Jsem šťastný, že se mi 
něco takového podařilo 
vymyslet a hlavně pak 
uskutečnit. Bez pochyby 
to je největší sportovní 
výkon a největší šílenost, 
jakou jsem kdy v životě 
uskutečnil. V prvé řadě 
ale musím zdůraznit, že 
se jednalo o týmovou, 
a nikoliv individuální akci. 
Brácha jel valnou většinu 
trasy s autem za mnou, 
aby mi na frekventovaných 
tazích kryl záda a v noci 
mi svítil na cestu. Petr 
Novák se staral kromě 
záběrů do fi lmu i o řadu 
dalších věcí. Pomáhal s na-
vigací, občerstvením atd.

der Mur a Leoben zrovna nepatří do výstavní skříně pověstné 
a mnohdy až kýčovité rakouské malebnosti. Navíc tu taky celkem 
bloudíme a trochu se stresujeme.
V táhlém stoupání podél Mur, nejdelší řeky Štýrska, se alpská 
krajina obklopující mne a doprovodné auto nalepené za zadní 
galuskou zahalila do příkrovu tmy. Občas projíždím osvětleným 
městem, ale po většinu času se můj zrak upírá do kuželů refl ek-
torů auta, v němž se s únavou statečně pere můj brácha. Jízdu 
v noci mám rád - člověk má čas a klid udělat si pořádek i v těch 
nejskrytějších mozkových závitech. Přední kolo krájí tmu jako 
cirkulárka a ještě na 250. kilometru držím průměrnou rychlost 
32 km/ hod. Silnice vedoucí na horské sedlo ve výšce 1641 m je 
jedním slovem „šílená“. Hned dole mě trochu vystrašila cedule 
upozorňující na stoupání 15%. Čekal jsem serpentiny a úseky takto 
nakloněné mezi nimi. Jenomže tuhle silnici projektoval buď nějaký 
psychopat, nebo „šetřílek“, který to chtěl postavit hodně levně. 
Ten černý pruh asfaltu stoupal lesem stejně jako okolní sjezdov-
ky. Rovně a přímočaře. A stejně přímočaře jsem nadával nahlas
do tmy, když jsem nohy, které už měly za sebou 300 km, pře-
mlouval k lámání klik. Brácha čekal nahoře a dokonce se vzbudil 
i Ňůmen. To mi přišlo vhod, protože mé výkřiky do tmy měly 
konečně nějaké posluchače. Ve tři hodiny ráno sjíždíme do údolí 
řeky Drávy, kterým se stoupá až do Lienzu. Tady zažívám zejména 
psychickou krizi, protože jsem si nějak vsugeroval, že údolí je 
dlouhé asi 50 kilometrů a ono to bylo o třicet víc. Nikde žádné 
ukazatele kilometrů, dva „kiláky“ dlouhé rovinky... Nuda, tma, nuda, 
čekání, pak konečně trochu svítání a ukazatel „Lienz 5 km“. 
V Lienzu odbočujeme do údolí řeky Illz, podél které si užívám posled-
ní „vlídné“ stoupání. Pak už to bude pěkně na „stojáka“ s marným 
hledáním lehčích převodů. Kdybych nezažil výjezd Katschberghöhe, 
snad by mi výjezd do Kalsu připadal i hodně prudký. Ale ta noční 
můra mi docela zvýšila morálku. Všechno zlé je pro něco dobré... 
Před Kalsem poprvé vidím obrovskou pyramidu Großglockneru 
a její levou hranu, po které bych měl za několik hodin stoupat 
k vrcholu. Je to nepředstavitelné a ptám se sám sebe, jestli jsem 
se nezbláznil. Vyčerpání a blížící se velkolepé fi nále mě dostávají 
do jakéhosi zvláštního stavu cestování časoprostorem. 
Pak už projíždím Kalsem a celkem v pohodě zdolávám 8 km dlou-
hou vysokohorskou silnici. Náhle vidím Großglockner jako na dlani 
a brzdím u penzionu Lucknerhaus ve výšce 1920 m. 
Vyměňuji kolo a chytám širší řidítka mého biku a vyjíždím vstříc 
brutálnímu výjezdu k chatě Stüdlhütte. Pěšina k chatě je značená 
pro pěší turisty jako „středně obtížná“, ale pro bikera to znamená 
obtížnost černou jako havran. Těžké technické pasáže a prudké 
výjezdy ale k mému překvapení zvládám velmi dobře. Baví mě 
to! Občas slezu a tlačím. Nejen kvůli tomu, že to často jinak ani 
nejde, ale jsou zde místa, kde může člověk za ztrátu rovnováhy 
zaplatit pádem několik desítek metrů ze skály a navždy ukončit 
nejen cestu k chatě... 
Za hodinu a dvacet minut slézám z biku u chaty Stüdlhütte 
(2801 m), kde na mě čeká chatař Georg Oberlohr a kamarád a hor-
ský vůdce z Matrei Franz Holzer, který nás doprovodí na výstupu 
přes hřeben Stüdlgrat. Asi poslední krizi prožívám na ledovci. Cesta 
ke hřebeni mi připadá dlouhá jako průjezd údolím Drávy. 
Pak už konečně svírají konečky mých prstů skálu a společně 
s Ňůmenem a horským vůdcem Franzem Holzerem přelézáme 
první obtížnější místo. Každý stup i chyt musím opravdu dlouho 
promýšlet. Chyba by v lepším případě hodně bolela. Náhle se 
za skalním blokem v mlze objevuje silueta vrcholového kříže. 
Za chvíli pod ním klečím a vypínám stopky po 22 hodinách a 15 
minutách. Dva roky o tom sním, každý den nad akcí „Knock the 
Glock“ přemýšlím. A najednou jsem tu. Nikdy jsem nebyl vlastním 
výkonem dojat, teď tento pocit zažívám poprvé. Uvolnění spouští 
svalovou horečku. Třesu se jako osika a manželce do telefonu 
napůl něco říkám a napůl mlčím, když zadržuji brek. Objímám se 
samozřejmě i s Ňůmenem, Franzem a myslím na bráchu, který 
mi zase tak pomohl a bohužel tu nemůže být s námi. 
Je ale jasné, že každé dobrodružství v horách končí až v teple dole 

v údolí. Z mraků se začíná sypat krupice a všude okolo se stahují 
mraky, u nichž jeden neví, jestli si zrovna nenaplánují nějakou 
bouřkovou palbu. Takže konec emocím a svalovému třesu! Teď 
už to zase musí být o stoprocentní koncentraci. 
Pod ledovcem už na nás čeká brácha, objímáme se a znovu mu-
sím přemlouvat mé slzné kanálky, ať se příliš nečiní. Jsem přece 
chlap. I když v tu chvíli spíše to, co z něho zbylo. Jakmile za sebou 
zavíráme dveře chaty Stüdlhütte, začíná průtrž. 
Na chatě si užíváme krátkou oslavu, pak už se spouštím dolů 
pěšinkou, kterou jsem si poctivě vyšlapal. Euforie z úspěchu mě 
uvolnila a sjezd si neskutečně užívám. Přesto mám na paměti 
i fakt, že zakončit celý projekt pádem z několik desítek metrů 
vysoké skály by bylo trapné, a co víc – asi hodně smutné. Sichr je 
sichr, a tak na dvou místech raději slézám. Normálně bych to jel, 
ale po tolika hodinách pohybu už člověk své koordinaci nemůže 
věřit ani za mák. 
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Bez kluků by to nešlo, a tak projekt „Knock the Glock“ není můj, 
ale „náš“ úspěch. Odvedli jsme všichni tři stoprocentní výkon, jen 
tak se mohlo něco takového povést. Kromě asi tří zabloudění 
během přesunu z Vídně nám hrálo vše do karet, včetně počasí. 
Další člověk, který má velkou zásluhu na našem úspěchu, je i Franz 
Holzer, protože na Südlgtat bych se bez něj po 18 hodinách jízdy 
na kole v kopcích neodvážil! Franz se pro tento projekt nadchl 
už loni, kdy jsem mu o svém plánu vyprávěl. Plánoval jsem ho již 
dva roky a v duchu si stále představoval, co bude taková výzva 
obnášet. Myslel jsem tedy, že to bude menší dřina... Na druhou 
stranu jsem příliš nevěřil v to, že se to dá stihnout do 24 hodin. 
Překvapil jsem sám sebe. Pocit na vrcholu byl hodně emotivní, 

těžko popsatelný. Když jsem volal domů manželce, měl jsem slzy 
na krajíčku. Děkuji i všem sponzorům, kteří považovali tuto akci 
za smysluplnou a nebáli se ji podpořit! Díky vám všem se jeden 
sen stal skutečností. Jsem šťastný za nás tři, že to takto vyšlo 
a život jsme si okořenili dalšími nezapomenutelnými zážitky,“ 
sdělil po tomto heroickému výkonu Dan Polman.
Čísla z tohoto extrémního bike&hike:
CELKEM Vídeň – Glockner za 22h a 15 min., celkem 477 km a 7400 výš-
kových metrů na silničním kole, MTB a horolezeckým výstupem. 

Míla Pour

Minulou sobotu se zúčastnil výborný packý triatlonista a nedáv-
ný reprezentant Rudolf Cogan Mistrovství České republiky, které 
se konalo ve slovenských Piešťanech společně s Mistrovstvím 
Slovenska pod tradičním názvem „Slovakman.“ Rozsah disciplín 
odpovídal regulím Iron manu - plavání 4 okruhy ve Váhu, celkem 
3,8 km, potom šestkrát do Leopoldova a zpět, to je celkem 
180 km na kole, cyklistika 180 km na šesti okruzích Piešťany - 
Leopoldov a následně v šesti okruzích maratón 42,2 km. Tento 
zajímavý triatlon v nádherném prostředí přilákal na start 130 
závodníků. Zúčastnili se samozřejmě Slováci a Češi, ale závodili 
i triatlonisté ze Švýcarska, Německa, Maďarska. Nechyběl zde 
ani jeden Korejec. Vedro 30°C velice vadilo zvláště startujícím 
na kole a v závěrečném maratonu.
I přes značnou účast triatlonistů z dalších zemí bylo zřejmé, že 
favority Slovakmanu lze hledat mezi českými a slovenskými zá-
vodníky, zvláště mezi českým triatlonistou Petrem Vabrouškem 
a Slovákem Karolem Džalajem, z nichž prvně jmenovaný byl fa-
voritem číslo jedna. Letos se málem schylovalo k senzaci, když 
Petr Vabroušek zvítězil před Karolem Džalajem pouze o jednu 
minutu. Po startu v 7 hod. se hlavní dva favorité, loňský mistr ČR 
Vabroušek a mistr SR Džalaj velice hlídali. Džalajovi jako lepšímu 
plavci se nepovedlo uplavat. Na kole ale Džalaj nadělil během 
180 kilometrů, které ujel rychlostí přes 41 km/hod., Vabrouškovi 
10 minut a ten musel během běžeckého maratónu řádně šlápnout 
na plyn, aby ho předběhl.
Z pohledu Mistrovství České republiky neměli čeští triatlonisté, 
vzhledem k výbornému výkonu Vabrouška, který byl daleko 
vpředu, na zisk mistrovského titulu sebemenší naději. Proto se 
rozpoutal boj o další dvě medaile. Dobře plaval Krpec a loni třetí 
Urbánek. Cogan plaval celkem dobře, ale Krpcovi a Urbánkovi 
nestačil. Ti se na kolech sjeli a drželi si své pozice na druhém 
a třetím místě. Cogan začal na kole velmi dobře a z 8. místa se 
probojoval až na páté a zůstával tak dvě minuty za před ním 
jedoucí dvojicí. Po polovině trati se ozvala únava, pomalu se začal 
propadat, když ho předjelo několik závodníků. V závěrečném běhu 
Ruda Cogan začal rozumně a jako dobrý běžec se rovnoměrným 
během dostal na 4. místo, když si toto umístění vybojoval před-
běhnutím Jana Novotného jeden kilometr před cílem. Dvojice, ve 

Ruda Cogan se loučil v Piešťanech s Iron manem

které si Urbánek snadno poradil s Krpcem, již byla daleko před 
ním a neměl na ni již šanci.
„Prvotřídní a rovnoměrné plavání mě pravděpodobně moc vysálo. 
V polovině cyklistické trati jsem cítil nedostatek energie. Rozjel jsem 
to při průměru 38,5 km/hod. asi moc rychle. Vzhledem k této své 
poslední účasti na MČR jsem nechtěl dál riskovat, ale tento závod 
dokončit. Proto jsem se rozhodl zvolnit, což znamenalo ztráty v po-
řadí. Nakonec jsem kolo dojel jakž takž. V běhu jsem se již zotavil 
a doběhl jsem si pro čtvrté místo. Nebýt soustředěné psychické 
opory a perfektního servisu mé přítelkyně Kristýny a také otce, 
tak jsem závod nedokončil, což by mne strašně mrzelo. Určitě to 
byl nejlepší triatlon ze všech závodů, které se mi nepovedly. Vždy 
jsem zajel buď výborně, nebo jsem vzdal. V sobotu to byl těžký 
boj, pro mě v nezvyklé defenzívě. Piešťanským závodem jsem se 
rozloučil s iron manskými tratěmi (3,8-180-42,2). Následně se již 
budu připravovat jen na závody trvající do 3 hodin,“ zamyslel se 
nad svým posledním Iron manem Ruda Cogan.
Výsledky MČR:
1. Petr Vabroušek (Author Tufo TRI LIFE Zlín - CZE) 8:24:44,6, 2. Mi-
chal Urbánek (TRIEXPERT ADIDAS TEAM – CZE) 8:57,41,6, 3. Lukáš 
Krpec (ROCKTECHNIK TRIATlON – CZE) 8:59:30,7, 4. Rudolf Cogan 
(TJ Sokol Nová Paka) 9:07:20,5, 5. Jan Novotný (HISPORT team) 
9:07,27,9).

Míla Pour

Dovolte mi shrnout přehled činnosti týmu v prvé polovině této 
sezony. V zimních měsících jsme nijak nezaháleli a v únoru poměřili 
mezi sebou své síly při squashovém turnaji. Dále jsme se v dubnu 
utkali při kuželkářském turnájku , kde jsme prodebatovali novinky 
před nadcházející závodní sezonou. Ta již začala v lednu, když 
Martin Fikar a Petr Jelínek jeli v Hradci Králové prvý maraton 
sezony 2012. Ostrý maratonský start byl až 29. 4. při Ratibořickém 
maratonu, kde nás startovalo již sedm. O druhém květnovém 
svátku do Liberce jeli Vojtěch Vaníček, Petr Jelínek a Jiří Bajer. 
Vojta se zde blýsknul parádním 68. místem. Na Jičínské 50 nás 
startovalo jedenáct a zde Vojta Vaníček dojel na skvělém 2. místě. 
Pro Kristýnu Halířovou zde pád znamenal konec letošní sezony, 

protože následné operace ramene jí již letos nedovolí sednout 
na kolo. V Úpici na Maratonu Jestřebí hory se na startovní pásku 
postavilo pět bikerů. Do České Třebové, kde startoval i nejlepší 
český biker současnosti Jaroslav Kulhavý, nás jelo šest. Slunečné 
počasí, kde teplota byla malinko pod hranicí 30°C, udělalo z dlouhé 
trasy 70 km hotové peklo. Nejlépe se s těmito podmínkami vypo-
řádal Vojta Vaníček v čase 3:27:44 . Ve Vrchlabí nás startovalo pět 
a zde se blýsknul 19. místem ve své kategorii Jaromír Vaníček st.. 
V Lomnici byl „oprášen“ maraton s názvem Krkonošák a starto-
valo nás tu šest. Na krátké trase zajel 9. místo Martin Polák, na 
střední trase 9. místo ve své kategorii Vojta Vaníček a na dlouhé 
trase 20. místo ve své kategorii zajel Pavel Kolda.
Také jsme byli vidět na 24 hodinovkách. V Liberci si tým ve složení 
Martin Fikar, Michal Polák, Michal Luňák a Petr Jelínek vybojoval 

POLOVINA SEZONY BAC BAKAKO ZV80
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Členové novopackého cyklistic-
kého oddílu Bac Bakako ZV 80 
se začátkem léta objevili hned 
dvakrát na stupních vítězů 
v rámci 24hodinových závodů. 
Na liberecké klasice „24 hodin 
Těžká pohoda“, která se konala 
v termínu 9. - 10. června, vybojo-
vali třetí místo v závodu čtveřic 
ve složení Michal Polák, Martin 
Fikar, Petr Jelínek a Michal 
Luňák. Čtrnáct dní na to odjeli 

Michal Luňák a Martin Fikar na další čtyřiadvacetihodinovku do 
Bystřičky u Valašského Meziříčí, aby si vyzkoušeli náročnější variantu 
– a to závod ve dvou. Ten se jim zdařil a z Moravy přivezli první 
místo v kategorii dvojic, když ujeli 455,4 km. Dan Polman

Bikeři z Bakaka
byli úspěšní na 24hodinovkách

Tento rok v pořadí již jedenadvacátý ročník nohejbalového tur-
naje Helvetia Cup Studénka ve Studénce se konal oproti ostat-
ním ročníkům za příjemného slunečného počasí na upraveném 
volejbalovém hřišti 3. srpna 2012. Ke sportovnímu nohejbalové-
mu klání se sešlo celkem deset dvoučlenných družstev, jejichž 
„zápolení“ po celý turnaj rozhodoval Pavel Fajfer.
Letošní nohejbalový ročník byl spojen s hostincem Helvetia, 
jehož noví provozovatelé, manželé Černí, ke spokojenosti všech 
poskytovali své služby jak v průběhu turnaje, tak i po jeho 
skončení v hostinci Helvetia, kde proběhlo slavnostní zakonče-
ní spojené s vyhlášením výsledků. Tohoto ročníku se zúčastnil 
i ředitel všech předchozích turnajů Mgr. František Vitoch, ale 
ze zdravotních důvodů pouze v roli spokojeného diváka. Dob-
ře a odpovědně ho však zastoupil Martin Andrle, a to i jako 
zapisovatel, konferencier a organizátor, který se sám turnaje 
aktivně zúčastnil jako hráč de dvojici s Radkem Machem. Po 
dobrém sportovním výkonu se umístili na třetím místě za dru-
hými Radkem Šimkem a Petrem Kristianem a prvními Václavem 
Procházkou a Markem Hamanem.

Konečné pořadí Helvetia Cup Studénka 2012 bylo vyhlášeno takto:
1. Václav Procházka s Markem Hamanem
2. Radek Šimek s Petrem Kristianem
3. Martin Andrle s Radkem Machem
4. Martin Bajer s Petrem Machem
5. Zdeněk Ryba s Jiřím Vazdou
6. Tomáš Kubiška s Pavlem Patočkou
7. Josef Soviar nejmladší s Petrem Pilařem
8. Martin Jebavý s Markem Kadavým
9. Miroslav Malínský s Petrem Janků
10. Petr Brádle s Danielem Povrem.
Myslíme však, že není až tak důležité, jak se kdo při turnaji umíst-
nil, ale skutečnost, že se mladí lidé dovedou sejít a zasportovat si. 
Vřelé poděkování patří proto všem účastníkům, manželům Černým 
za zajištění občerstvení, panu Janu Grafkovi za poskytnutí energií, 
panu Pavlu Fajferovi za rozhodování všech zápasů turnaje, panu 
Josefu Soviarovi mladšímu za zhotovení sloupu slávy s vyznačením 
všech dosud proběhnuvších turnajů se jmény vítězů a všem, kteří 
při pořádání letošního turnaje pomohli. Skončil tedy Helvetia CUP 
Studénka 2012, ať žije Helvetia Cup Studénka 2013.

OV a SDH Studénka

HELVETIA CUP Studénka 2012

3. místo. Za 14 dní po tomto úspěchu se vydali do Valmezu Martin 
Fikar a Michal Luňák bojovat s nástrahami trati a vybojovali zde 
skvělé prvé místo. V disciplíně MTBO se účastní Pavel Kohout 
mnoha závodů a vede se mu zde velice úspěšně, když skoro 
pravidelně zajíždí pódiové výsledky. Ale nejen on se staví s mapou 
na start těchto závodů. Také Martin Fikar a Michal Luňák občas 
nahlédli do těchto orienťáků. 

Též trojice ve složení Martin Fikar, Michal Polák a Petr Jelínek se 
zúčastnila ve Dřevěnici terénního triatlonu a dokázali si zde, že 
tyto tři rozdílné disciplíny nejsou procházka růžovým sadem.
Více informací o činnosti klubu naleznete na týmových stránkách 
na adrese www.bakako.cz , kde jsou umístěny i fotografi e a ko-
mentáře k jednotlivým akcím.

Jirka „Bobo“ Bajer

Již 8. ročník veřejné střelecké soutěže z malorážky pořádá Spor-
tovně střelecký klub při Integrované střední škole v Nové Pace 
v sobotu 22. září od 9 hod. ve střelnici Sopka ve Zlámaninách 
(v lese blízko benzínové pumpy). Tato soutěž je určena pro širokou 
veřejnost - jak pro muže, tak i ženy starší patnácti let.
Střílet se bude SM 5 + 20, což znamená 5 nástřelných a 20 sou-
těžních ran vleže na vzdálenost 50 m. Zbraně i střelivo zajistí 
pořadatel. Prvních pět nejlepších střelců v každé kategorii obdrží 
věcné ceny. Pořadatelé připravují pro účastníky i občerstvení.

Míla Pour

Sportovně střelecký klub Nová Paka
Integrovaná střední škola, Kumburská 846, 509 01 Nová Paka

tel.: 49372372 IČO: 64812987 e-mail:ssknp@issnp.cz www.ssknovapaka.cz

Propozice
8. ročník veřejné střelecké soutěže z malorážky

Datum konání: sobota 22. září 2012 od 9.00 hod.
Místo: střelnice „Sopka“ Nová Paka
 (naproti benzinové pumpě v lese)
Disciplína: SM 5 + 20 (5 nástřelných a 20 soutěžních ran vleže

na vzdálenost 50 m)
Podmínky účasti: soutěž je určena pro všechny zájemce o sportovní střelbu 

především z řad veřejnosti od 15 let věku
Kategorie: - ženy
 - muži
Střelivo: zajistí pořadatel
Zbraně: zajistí pořadatel
Ředitel soutěže: Vladimír Zapadlo
Rozhodčí: Jiří Jakoubě, Jan Kulhánek 
Ceny: prvních pět v každé kategorii věcné ceny
Občerstvení: bude možné zakoupit na střelnici
Startovné: 70,- Kč

Zveme všechny zájemce o sportovní střelbu.
Sportu zdar, sportovní střelbě zvlášť.

Přijďte si do sopky
zastřílet z malorážky

Nová basketbalová sezóna startuje již v září. Basketbalový oddíl 
novopackého Sokola reprezentuje v následující sezóně osm druž-
stev. Kromě žáků, kteří hrají žákovskou ligu, uvidí příznivci hry
pod bezednými koši v novopacké hale v Komenského ulici ještě sedm 
družstev hrajících oblast východních Čech – muže, ženy, kadetky U17 
a dále v hale ZŠ v Husitské ulici mini mladší, minižákyně a minižáky 
nejmladší. Žákyně budou hrát svoje utkání v sokolovně.
Rozpis mistrovských utkání v hale:
22. 9. Muži OP Sokol Nová Paka - Sokol Vysoké Mýto
23. 9. Muži OP Sokol Nová Paka - TJ Svitavy
29. 9. Ženy OP Sokol Nová Paka - Jiskra Hořice
29. 9. Žáci Liga Sokol Nová Paka - Jindřichův Hradec
30. 9. Ženy OP Sokol Nová Paka - BSK Jičín
30. 9. Žáci Liga  Sokol Nová Paka - Jihlava

Míla Pour

V září již začíná
v hale mistrovský basketbal 
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Nejmladší pačtí basketbalisté a basketbalistky zvolili se svými 
trenéry Alešem Sekotem a Ríšou Urbanem o letošních prázdninách 
kemp v domácích podmínkách. Trenéři si před sebe postavili velký 
úkol, když se s basketbalovým potěrem přihlásili do třech soutěží 
oblastního přeboru - minižáci nejmladší, mini mladší a minižákyně 
nejmladší. Celkem čtyřiadvacet adeptů novopackého basketbalu se 
tak na nastávající sezónu připravovalo v hale v Komenského ulici 
a na Letním stadionu. Na noc se uchýlili do jedné třídy ZŠ, kterou 
si přeměnili v noclehárnu. Stravovali se v Novopacké jídelně.
Podobný způsob soustředění zvolily mladé packé basketbalistky 
se svým trenérem Davidem Marečkem a Janem Šafářem, když 
využily na týden sokolovnu a Letní stadion novopackého Sokola, 
kde se připravovaly na utkání oblastního přeboru žákyň a kadetek. 
Sokolovna jim sloužila nejen jako zázemí pro trénink basketbalu, 
ale i jako ubytovna, kde přespávaly.

Ligoví žáci, kteří se do žákovské ligy kvalifi kovali na turnaji v Ústí 
nad Labem, se budou připravovat na svoji soutěž pod vedením 
trenéra Jirky Nádvorníka a jeho asistenta Julka Tégla, podobně 
jako vloni v pěkném prostředí hotelu Alfonska a v jejím okolí
na Benecku. Hotel Alfonska se nachází v ochranném pásmu Krko-
nošského národního parku na úpatí vrchu Žalý, kde jsou výborné 
terény pro vyjížďky na kolech.
Pro tréninky zde měli i ideální podmínky v okolí hotelu, kde měli 
k dispozici hřiště s umělým povrchem včetně košů, na relaxaci 
využívali bazén a trampolínu. Fyzičku na kole a basketbalové tré-
ninky na horách doplnili po příjezdu mladí basketbalisté následující 
týden již speciálními tréninky v sokolovně.

Míla Pour

Packá basketbalová mládež se připravuje

V rámci letní přípravy se členové oddílu florbalu
pod hlavičkou Purťa - Team zúčastnili turnaje v malé kopané 
konané dne 26. 5. 2012 v Horní Brusnici.
Na tento turnaj jezdíme už několik let a pokaždé se sem rádi 
vracíme. Letos jsme se zúčastnili už jenom z toho důvodu, že jsme 
minulý ročník turnaje vyhráli a mohli se pokusit ho obhájit jako první 
v historii. Jako obhájci jsme byli nasazeni do skupiny A společně 
s týmy Hatrick, Brusnické komando I a Mašťáci. V prvním zápase 
skupiny proti Mašťákům jsme se navzájem otrkávali, ale nenašel se 
nikdo, kdo by dotlačil balón do sítě, a tak jsme se rozešli smírně 0:0. 
Ve druhém zápase jsme se konečně dokázali prosadit proti místnímu 
komandu, a to vysokým rozdílem, poměrem 6:0. V tomto utkání stojí 
za zmínku, že se zde opět prosadil Jiří Strnad, který má, zdá se, 
střeleckou mušku pouze na tomto turnaji již několik kristových let. 
V následném zápase jsme museli urvat proti zatím 100% Hatricku 
minimálně bod. To se nám nakonec podařilo a zápas jsme zvládli 
velice zodpovědně co se týče hry dozadu, kde hru perfektně režíroval 
Martin Skořepa. Soupeř neměl žádnou větší šanci, co by stála za 
zmínku, přesto jsme utkání dohrávali s drobnými šrámy a bolestmi. 
Jistotu postupu z první příčky dodala až akce po trase Tomáš Purtík 

a zakončující Michal Tondl. Na konečných 2:0 pro nás upravoval Pepa 
Bergr. Skupinu jsme tak vyhráli s krásným skórem 8:0.
V semifi nále jsme narazili na Brusnické komando II. S tímto 
podobným soupeřem jsme se utkali už v základní skupině. První 
branku semifi nále dal Michal Tondl. Další branku po ose Tomáš 
Tichý přidal Pepa Bergr. Na konečných 3:0 upravil Lukáš Vais. 
Ve fi nále jsme opět narazili na MANŽdírnici (minulý ročník jsme 
ji porazili na penalty), která prošla celým turnaj bez jediného 
zaváhání a v trendu chtěla pokračovat i ve fi nále. Soupeř byl 
od začátku lepším týmem na hřišti, což dokázal po standardní 
situaci, kdy vsítil první branku zápasu. Jestli jsme chtěli vyrov-
nat, museli jsme se tlačit více k brance soupeře, což zapříčinilo 
další míč v naší síti. V zápase jsme si nevytvořili žádnou velkou 
příležitost ani akci, po které by se soupeřův brankář zapotil. 
Naopak jsme v samotném závěru ještě jednou inkasovali 
a utkání jsme prohráli v poměru 0:3. Závěrem musím říci, že jsme
na turnaji vybojovali, dle mého názoru, maximum. Ve fi nálovém 
zápase byl soupeř bohužel někde jinde, ale jak se říká, bez vstře-
lené branky nemůžete vyhrát! Tak zase za rok.

Tomáš Purtík

Na atletickém mistrovství České republiky žactva získal Lukáš 
Joukal ze Sokola Nová Paka stříbrnou medaili v chůzi na 3000 m 
v čase 16:28,39. Tento patnáctiletý talent přešel z běhu na závodní 
chůzi teprve letos na jaře a již mu tato změna pod pražským 

trenérem Pitákem přinesla první ovoce. V závodě zvítězil Tomáš 
Gdula Hvězda (SKP Pardubice) 14: 32, 13. Třetí skončil Vít Hlaváč 
(A. C. TEPO Kladno) 17:02,29.

Míla Pour

Novopacký Lukáš Joukal stříbrný na Mistrovství ČR

TJ Sokol Nová Paka - oddíl fl orbalu


